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Осъждаме нападенията в Израел. Конфликтът ще се отрази на 
световната икономика и енергетика. Президентът проспа войната в 
Украйна, сега не предприема никакви мерки, заяви лидерът на БСП.

иваН върляков:
Стара Загора има 
бъдеще, ако хората 
имат помиНък

Евтини 
триковЕ

а пореден, път в опитите си да вър-
же бюджета за догодина, финансовият 
министър се опита да приложи всевъз-
можни евтини трикове. това пак става 
чрез промени в данъчните закони, ко-
ито по правило съпровождат основния 
финансов закон на държавата. и сега 
управляващите показват, че нищо ново 
не са научили и нищо старо не са заб-
равили. то не бе “бонус срещу донос”, 
то не бе “не получаваш касова бележ-
ка - не плащаш”, то не бяха билкари, 
то не бяха гъбари. важното е всичко 
да отиде под данъчната гилотина, с 
основание или без основание. в този 
ред на мисли, за втора поредна година 
финансовото министерство се опитва 
да наложи на работодателите да декла-
рират, и по този начин да подлежат на 
облагане, всички добавки, които дават 
към заплатите на всеки един от служи-
телите си, дори и когато са освободени 
от облагане. 

сред тях са и парите, изплатени 
за пътни, дневни и квартирни при ко-
мандировки. (стр.4) Мотивът - под 
формата на командировъчни се давали 
заплати и така се избягвали данъци. 
сиреч-сива икономика. 

А няма как, когато гледате в двора 
си домати и дадете няколко от тях на 
съседа за салата, той да впише това в 
годишната си данъчна декларация като 
доход и да плати данък, като изчисли 
стойността на зарзавата по пазарните 
цени на дребно във времето, когато 
сте му го дали. това е прекалено и не 
може да стане. Горе долу ситуацията с 
командировъчните е същата, като с до-
матите, защото с тях хората не забога-
тяват, я просто оцеляват. 

Доматите, подадени през оградата 
и командировъчните не са проблем. 
Проблемът е, че две трети от хората у 
нас вярват, че икономиката в сянка е 
най-краткият път за забогатяване и ев-
тините трикове няма да променят ми-
сленето им.

З

Евгени ГАВРИЛОВ

Стр. 8

Затягат 
водНия 
режим 
в ловеч

уНиверСитетите 
готвят протеСт
Заради 
Заплати

израелското министер-
ство на отбраната съобщи, 
че е наредило “пълна обса-
да” на ивицата Газа, преда-
де Би Би си. „наредих пъл-
на блоакда на ивицата Газа. 
няма да има електричество, 
храна, гориво, всичко е за-
творено“, заяви министърът 
на отбраната Йоав Галант 

след оценка в Южното ко-
мандване на израелските въ-
оръжени сили в Беер Шева. 
„ние се борим с човешки 
животни и действаме както 
подобава“, добави той.

По последна информа-
ция израел контролира въз-
душното пространство над 
Газа и нейната брегова ли-

ния и ограничава кой и как-
ви стоки да влизат и излизат 
през граничните пунктове.

За първи път от 50 г. 
израел обяви състояние на 
война, след като въоръже-
ни бойци на екстремист-
ката групировка Хамас на-
паднаха контролираните от 
израел територии в събо-

та. Обявяването на война 
предвещава още по-големи 
боеве занапред, а основни-
ят въпрос е дали израел ще 
започне сухопътна атака в 
Газа. този ход в миналото 
е водил до увеличаване на 
жертвите, отбелязват све-
товните агенции.

Хората там останаха без ток, храна, 
гориво, лекарства и електричество

Снимки бта

тръмп към киЕв:

„отстъпЕтЕ на

путин зЕмитЕ”

Стр. 6

гришо СтигНа 
IV кръг 
На „маСтърС”-а 
в шаНхай

израел нареди пълна
блокада на ивицата газа
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1. Част от поземлен имот с идентифика-
тор №67338.301.220, с площ за отдаване под 
наем 122.577 дка (целият с площ 147.422 дка), 
НТП „Поляна”, находящ се в  м. „Батмиш” 
по КККР на землището на гр. Сливен, общ. 
Сливен, при граници и съседи, както следва: 
67338.301.224, съгласно комбинирана скица, 
изготвена от инж. Ивайло Георгиев, попадащ 
в отдел 609, подотдел „1“ по ГСП от 2022 г. на 
ТП „ДГС Сливен”;

2. Поземлен имот с идентификатор 
№67338.301.221, с площ 167.790 дка, НТП 
„Поляна”, находящ се в  м. „Батмиш” по 
КККР на землището на гр. Сливен, общ. 
Сливен, при граници и съседи, както следва: 
67338.301.224, 67338.301.150, 67338.301.148, 
67338.301.149, 67338.301.222, съгласно скица 
№15-1215790/19.10.2022 г., издадена от СГКК - 
гр. Сливен, попадащ в отдел 611, подотдел „3“ 
по ГСП от 2022 г. на ТП „ДГС Сливен“;

3. Поземлен имот с идентификатор 
№67338.303.1051, с площ 112.577 дка, 
НТП „Поляна”, находящ се в  м. „Каракю-
тюк” по КККР на землището на гр. Сливен, 
общ. Сливен, при граници и съседи, как-
то следва: 67338.303.1050, 67338.303.1052, 
67338.303.1079, 67338.303.1053, 67338.303.2, 
съгласно скица на поземлен имот №15-
1215804/19.10.2022 г., издадена от СГКК - гр. 
Сливен, попадащ в отдел 739, подотдел „1“ по 
ГСП от 2022 г. на ТП „ДГС Сливен“;

4. Поземлен имот с идентификатор 
№67338.303.1053, с площ 22.507 дка, 
НТП „Поляна”, находящ се в  м. „Майнико-
во” по КККР на землището на гр. Сливен, 
общ. Сливен, при граници и съседи, както 
следва: 67338.303.1051, 67338.303.1054, 
67338.303.1079, 67338.303.2, съгласно скица 
№15-1215818/19.10.2022 г., издадена от СГКК 
- гр. Сливен, попадащ в отдел 746, подотдел 
„11“ по ГСП от 2022 г. на ТП „ДГС Сливен“;

5. Поземлен имот с идентификатор 
№67338.303.1060, с площ 31.634 дка, НТП „По-
ляна”, находящ се в  м. „Седлото” по КККР на 
землището на гр. Сливен, общ. Сливен, при гра-
ници и съседи, както следва: 67338.303.1059, 
67338.303.2, 67338.303.9, 67338.303.8, съгласно 
скица №15-1215832/19.10.2022 г., издадена от 
СГКК - гр. Сливен, попадащ в отдел 746, подо-
тдел „1“ по ГСП от 2022 г. на ТП „ДГС Сливен“.

Поземлените имоти, подлежащи на 
отдаване под наем, да се ползват само по 
предназначение, без право да се прена-
емат и да се ползват съвместно по дого-
вор с трети лица. Имотите се отдават под 
наем за паша на селскостопански живот-
ни.  Участниците в търга могат да подадат 
оферти за един поземлен имот или за по-
вече поземлени имоти.

1. Началната годишна тръжна цена за 
част от поземлен имот с идентификатор 
№67338.301.220, с площ за отдаване под 
наем 122.577 дка, е в размер на 800,00 лв. 
(осемстотин лева) без ДДС;

2. Началната годишна тръжна цена 
за поземлен имот с идентификатор 
№67338.301.221, с площ 167.790 дка, е  в 
размер на 1 700,00 лв. (хиляда и седемсто-
тин лева) без ДДС;

3. Началната годишна тръжна цена 
за поземлен имот с идентификатор 
№67338.303.1051, с площ 112.577 дка, е в 
размер на 1 650,00 лв. (хиляда шестстотин 
и петдесет лева) без ДДС;

4. Началната годишна тръжна цена 
за поземлен имот с идентификатор 
№67338.303.1053, с площ 22.507 дка, е в 
размер на 370,00 лв. (триста и седемдесет 
лева) без ДДС;

5. Началната годишна тръжна цена 
за поземлен имот с идентификатор 
№67338.303.1060, с площ 31.634 дка, е в 

размер на 480,00 лв. (четиристотин и осем-
десет лева) без ДДС.

      
Закупуване на тръжната документация: 

в деловодството на ТП ДГС „Сливен“ с адми-
нистративен адрес: гр. Сливен, ул. „Ореша-
ка“ № 15А, при цена в размер на 60,00 (шест-
десет) лева с включен ДДС, невъзстановими, 
вносими по банков път по сметка IBAN: BG92 
RZBB 9155 1001 3156 42, вIC: RZBBBGSF 
при банка “OББ” АД или в касата на ТП ДГС 
„Сливен“, всеки работен ден от 08:30 часа до 
17:00 часа на деня, предхождащ провежда-
нето на търга.

Заявление за участие в търга, заедно с 
необходимите документи, се депозират в де-
ловодството на ТП ДГС „Сливен“ лично или 
чрез упълномощен представител, както и по 
пощата с препоръчано писмо с обратна раз-
писка, всеки работен ден от 08:30 часа до 
17:00 часа, в срок до деня, предхождащ про-
веждането на търга.

Оглед на имотите може да се извършва 
всеки работен ден от 08:30 часа до 17:00 часа 
в срок до деня, предхождащ провеждане на 
търга, след представяне на документ за заку-
пена тръжна документация, в присъствието 
на представител на ТП ДГС „Сливен“.

Депозит за участие в търга, както след-
ва:

1. За част от поземлен имот с идентифи-
катор №67338.301.220, с площ за отдаване 
под наем 122.577 дка (целият с площ 147.422 
дка), НТП „Поляна”, находящ се в  м. „Бат-
миш” по КККР на землището на гр. Сливен, 
общ. Сливен в размер на 80,00 лв. (осемдесет 
лева);

2. За поземлен имот с идентификатор 
№67338.301.221, с площ 167.790 дка, НТП 
„Поляна”, находящ се в  м. „Батмиш” по КККР 
на землището на гр. Сливен, общ. Сливен в 

размер на 170,00 лв. (сто и седемдесет лева);
3. За поземлен имот с идентификатор 

№67338.303.1051, с площ 112.577 дка, НТП 
„Поляна”, находящ се в  м. „Каракютюк” по 
КККР на землището на гр. Сливен, общ. Сли-
вен в размер на 165,00 лв. (сто шестдесет и 
пет лева);

4. За поземлен имот с идентификатор 
№67338.303.1053, с площ 22.507 дка, НТП 
„Поляна”, находящ се в  м. „Майниково” по 
КККР на землището на гр. Сливен, общ. Сли-
вен в размер на 37,00 лв. (тридесет и седем 
лева);

5. За поземлен имот с идентификатор 
№67338.303.1060, с площ 31.634 дка, НТП 
„Поляна”, находящ се в  м. „Седлото” по 
КККР на землището на гр. Сливен, общ. 
Сливен в размер на 48,00 лв. (четиридесет 
и осем лева).

Депозитите за участие са  вносими в ка-
сата на ТП „ДГС Сливен” или по банков път по 
сметка: IBAN: BG92 RZBB 9155 1001 3156 42, 
вIC: RZBBBGSF при банка „OББ” АД в срок 
до 17:00 часа на деня, предхождащ провеж-
дането на търга. 

Търгът да се проведе на 16.11.2023 г. от 
10:00 часа в административната сграда на ТП 
ДГС „Сливен”, находяща се на адрес: гр. Сли-
вен, ул. „Орешака“ № 15А.

Право на участие в търга имат физически 
и юридически лица, отговарящи на тръжните 
условия.

В случай че на първоначално обявения 
търг не се яви кандидат, както и когато никой 
от явилите се кандидати не бъде допуснат до 
участие, се насрочва повторен търг, който да 
се проведе на 05.12.2023 г. от 10:00 часа в 
административната сграда на ТП ДГС „Сли-
вен”, находяща се на адрес: гр. Сливен, ул. 
„Орешака“ № 15А.

      Информация на тел.: 044/622742

О б я в Л Е Н И Е

      На основание на Заповед №РД-10-634/04.09.2023 г. на директора на „Югоизточно държавно предприятие” ДП, се обявява търг 
с тайно наддаване за отдаване под наем за срок от 5 (пет) години на недвижими имоти - държавна собственост, а именно: 

Близо половината от служителите у 
нас искат 4-дневна работна седмица. това 
показва проучване за пазара на труда, ре-
ализирано от специалисти по човешки ре-
сурси. Формулата четири дни по 10 часа 
работа подкрепят над 44% от българите, 
показва изследването, направено сред 
над 2000 служители. Едва един от десет 
запитани иска сегашния вариант, който 
предвижда пет работни дни по осемчасов 
ден. Интересно е, че една трета от бълга-

рите предлагат още по-екстремен вари-
ант за работа - три дни по 12 часа. Според 
експерти проблемът е, че вариантът не е 
приложим във всяка индустрия, тъй като 
в някои сектори не могат да се наемат по-
вече хора, за да има постоянно служители 
на работните места. освен това работо-
дателите в България не са отворени към 
подобни гъвкави смени на работа. Експе-
риментът с по-кратката работна седмица 
вече се провежда в много страни по света. 

в повечето от тях се оказва успешен и те 
продължават по тази схема. във велико-
британия дори са отчели средно повиша-
ване на производителността с 1,4%. ос-
вен това броят на случаите на отпуск по 
болест е намалял с две трети, а рискът от 
“прегаряне” - със 71%.

междувременно Главната инспекция 
по труда оповести последните данни за 
проверки на работното място от първите 9 
месеца на годината. Проверени са 30 757 

предприятия с над 1,2 милиона наети в тях. 
общият брой на нарушенията на трудово-
то законодателство е 175 850. По време на 
проверките са установени 2737 души, ра-
ботещи без трудов договор. През периода 
се запазва наблюдаваната от началото на 
годината тенденция на ръст на издадени-
те разрешения за работа на непълнолетни 
лица. Издадени са 13 210, което е с 23% 
повече спрямо същия период на миналата 
година, когато са били 10 704. 

в университетите зрее на-
прежение заради неполучено 
увеличение на работните запла-
ти. от синдикатите предупреж-
дават и за стачки. 

от синдиката “висше об-
разование и наука” към кнСБ 
дори настояват за оставката на 
заместник-министъра на обра-
зованието Генка Петрова, за ко-
ято смятат, че лобира в полза на 
отделни висши училища. 

от синдиката припомнят, че 
на 20 септември бе съобщено за 
ръст с 20 на сто на минимална-
та заплата за най-ниската акаде-
мична длъжност в държавните 
висши училища. така от 1 ав-

густ би трябвало възнагражде-
нията да се увеличат от 1500 на 
1810 лева. За целта правител-
ството отпусна 16 млн. лв., ко-
ито да отидат за повишаване на 
заплатите както на асистентите, 
така и на останалите препода-
ватели. това обаче още не се е 
случило.

“Имахме срещи в края на 
август и началото на септември 
при акад. Денков. Уточнихме 
разпределението на парите. Да 
не можеш да изпълниш реше-
ние, прието от 20 септември, да 
нямаш готовност да пуснеш уве-
личените заплати и трансферите 
към висшите училища, това е 

безобразие”, заяви проф. Лиляна 
вълчева, председател на синди-
ката. Според доц. валери Апос-
толов, председател на синдикат 
“висше образование” към кт 
“Подкрепа”, в момента има на-
рушаване на социалния диалог, 
като се водят се разговори с от-
делни университети, а синдика-
тите са оставени настрани. 

някои университети започ-
ват да събират  подписка, която 
да бъде внесена в мон, а вто-
рата стъпка ще бъде протест. 
“кнСБ и “Подкрепа” не могат 
да изкарат хората на улиците. 
те сами ще излязат”, заяви доц. 
Апостолов.

Напрежение в университетите заради 
заплати, предупреждават за стачки

Половината българи искат
4-дневна работна седмица
Продължава ръстът на работещите непълнолетни, съобщиха от Агенцията по труда

Станка Матева е кандидатът за кмет на БСП за 
старозагорската община Братя Даскалови. “Тя е силна, 
работлива, отговорна и достойна жена, водила много успешни 
битки, увличайки хората да търсят заедно справедливост", 
призова депутатът от БСП Георги Гьоков
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изпълнили”, заяви Христо Па-
найотов - трети в листата. 

той призова бургазлии да 
подкрепят кандидатите на бСП 
с бюлетина номер 1. 

бСП откри предизборна-
та си кампания и в Силистра. 
независимият кандидат-кмет, 
подкрепен от бСП, александър 
Сабанов обяви пред хората при-

оритетите си за развитието на 
Силистра. Сред тях са привли-
чане на инвестиции, разкриване 
на нови работни места, изграж-
дане на индустриален парк. 
водач на листата на бСП в Си-
листра е Стилиян Стойчев, кой-
то заедно с всички кандидати за 
съветници изрази увереност, че 
бСП ще е лидиращата партия 

за формирането на следващото 
мнозинство в общинския съвет.

организационният секре-
тар на бСП борислав гуцанов 
обяви, че е време Силистра да 
поеме по нов път, към промяна, 
защото е срамно един от най-
красивите градове в българия 
да тъне в разруха, да няма рабо-
теща икономика и да е на пред-

последно място сред областните 
градове по ключови показатели. 
Силистра се нуждае от нов сто-
панин и за мен безспорно това е 
александър Сабанов, подчерта 
гуцанов. 

кандидатът за кмет призова 
да се гласува за него с номер 70 в 
интегралната бюлетина, а за съ-
ветниците от бСП - с номер 1.

вярваме, че ние сме носители 
на промяната, която ще донесе по-
добър живот на община ботевград, 
заяви кандидатът за кмет на ботевг-
рад инж. борис Дренов от мк “бСП 
за българия и левицата” по време 
на откриването на кампанията във 
врачеш. той очерта като основни 
приоритети в работата си осигу-
ряването на по-добра сигурност и 
обществен ред във всички населени 
места в общината, опазване и по-
добряване на околната среда и не-
допускане на  нерегламентираните 
сметища. Според Дренов е важна 
активната работа по подобряване 
на инфраструктурата в община-

та - пътна, водна и енергийна, до-
вършване подмяната на остарялата 
водопроводна мрежа и изграждане 
на канализация на прогресивно ур-
банизиращите се малки райони.

на събитието присъства и зам.-
председателят на Пг “бСП за бъл-
гария” иван Ченчев. той прочете 
поздравителен адрес от лидера на 
социалистите корнелия нинова. 
“врачеш заслужава не сглобка, а 
кмет, който да работи за хората. 
бСП никога не е приемала полити-
ката като сделка. ние не ви преда-
дохме. останахме верни на идеите 
си. ние сме единствения носител 
на промяната, който може да по-

лучи шанс през местните избори. 
във врачеш издигаме милчо вла-
димиров, отговорен и почтен човек. 
време е това населено място да има 
добър стопанин. владимиров може 
да покаже това, което отличава 
бСП от другите. врачеш опреде-
лено заслужава различно бъдеще. 
Порочните модели трябва да бъдат 
премахнати!”, посочва нинова.

“ботевград тръгва със сериозна 
заявка за победа. листата на соци-
алистите е пълна, балансирана и от 
подготвени хора”, заяви Ченчев. 
местна коалиция “бСП за българия 
и левицата” е с номер 69 на пред-
стоящите избори.

Столична община трябва да бъде най-добрият 
работодател в София и еталон за останалите, заяви 
кандидатът на мк “бСП за българия” за кмет на 
София ваня григорова по време на обхода в район 
“възраждане”. в срещите с гражданите се вклю-
чиха председателят на бСП в София иван таков, 
който е кандидат за общински съветник, кандида-
тът за кмет на район “възраждане” арх. венцислав 
Йочколовски, кандидати за общински съветници и 
членове на местната организация на бСП. обикол-
ката започна от Женския пазар и завърши в парк 
“възраждане” - място, за чието съществуване като 
открита зелена площ, вместо поредното застроено 
с жилищни сгради петно, се пребориха общинските 
съветници от бСП.

таков припомни, че благодарение на групата 
на бСП в СоС басейнът на 30-то училище беше 
ремонтиран и след 30 години отвори врати, за да 
може учениците да разполагат с  модерно съоръже-
ние, на което да спортуват. 

“когато имаме достатъчно съветници в СоС, ще 
продължим да съживяваме и такива дейности, които 
са отречени като общински и са предадени изцяло в 
частни ръце. Ще си върнем и някои дейности, които 
към момента само се водят, че се изпълняват от Сто-
лична община, но всъщност се преотдават на частни 
компании”, заяви григорова.

на срещите на Женския пазар работещите и жи-
веещите в близост се оплакаха от мръсотията и лип-
сата на обществени тоалетни. Жителите “Зона 5б” 
пък настояха да се реши проблема с недостроена 
сграда - свърталище на наркомани и бездомни хора, 
които живеят в открития строеж и палят огньове. 

Станимир Баев:

Целта ни е да разградим 
модела „ГЕРБ” в Бургас

ваня ГриГорова: 

Столичната община 
трябва да e най-добрият 
работодател в София

инж. БориС Дренов:

Носители сме на промяната за 
по-добър живот в община Ботевград

“време е за промяна. Счи-
там, че има вече отношение в 
гражданите на бургас, има дос-
татъчно критична маса, за да 
бъде разграден моделът “гЕрб”, 
заяви кандидатът за кмет на 
крайморския град от “бСП за 
българия” Станимир баев на 
откриването на кампанията за 
местните избори. на събитие-
то бяха представени кандида-
тите за общински съветници 
и за кметове. Присъстващите 
бяха поздравени от депутата от 
“бСП за българия” инж. Петър 
кънев, който пожела успех на 
кандидатите.

всеки гражданин, всеки 
представител на малкия, сред-
ния и големия бизнес трябва 
да има равен достъп до об-
ществената и държавната ад-
министрация, заяви баев. той 
открои проблемите на бургас, 
свързани с инфраструктурата, с 
околната среда, с инвестициите, 
с прозрачността при отчитането 
на общинските дейности пред 
обществеността. баев изрази 
увереност, че бСП не само ще 
запази числеността на общин-
ските си съветници в следва-
щия общински съвет, но и ще 
се стреми те да са повече.

“местните избори са най-
важни, защото те са най - бли-
зо до хората и до техните про-
блеми. надяваме се фокуса в 
тази кампания да бъде върху 
многобройните проблеми на 
община бургас и тяхното раз-
решаване. Дебатът трябва да е 
насочен към това, за да живеят 
по-добре хората тук”, коменти-
ра общинският лидер на бСП 
Живко господинов, който е 
втори в листата. “групата съ-
ветници-социалисти винаги е 
била единна. всичко, което сме 
поели като ангажимент, сме го 

Инвестиции, нови работни места, индустриален парк са 
приоритетите на кандидат-кмета на Силистра Александър Сабанов
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За втора поредна година 
финансовото министерство се 
опитва да наложи на работо-
дателите да декларират всички 
добавки, които дават към за-
платите на всеки един от слу-
жителите си, дори и когато са 
освободени от облагане. Сред 
тях са и парите, изплатени за 
пътни, дневни и квартирни при 
командировки.

миналата година опитът да 
се докладва пред наП на кого 
е даден всеки лев, изплатен за 
командировка, предизвика си-
лен отпор сред бизнеса. рабо-
тодателите обявиха, че това е 
огромна административна те-
жест, която изсква попълване 
на голям брой справки. 

освен това според тях изпла-
тените командировъчни пари не 
могат да се третират като доход 
за работника или служителя. то-
гава в народното събрание това 
предложение на мФ отпадна, 
но сега финансовият министър 
асен василев го внася отново.

“в практиката често се кон-

статират случаи на отклонение 
от данъчно облагане чрез изпла-
щане на част от възнаграждени-
ето под формата на “необлагаем 
доход” - напр. под формата на 
командировъчни пари”, посоч-
ва мФ в мотивите за промяната 
в Закона за данъците върху до-
ходите на физическите лица.

но не са само командировъч-
ните - мФ предвижда сериозно 
разширяване на информацията, 

която фирмите трябва да дават 
пред наП за необлагаемите до-
ходи на своите служители. 

Премахнати са всички 
действащи в момента изключе-
ния за деклариране в справката 
за изплатените доходи. така 
например работодателите тряб-
ва да описват раздадената без-
платно храна или порционни 
пари, които в повечето случаи 
се полагат при специфичен ре-

жим на работа, например рабо-
та на смени. 

на деклариране вече подле-
жи и раздадено работно облек-
ло и предпазни средства, или 
парите, дадени за закупуване 
на работно облекло. мо, мвр 
и агенциите от сектор “Сигур-
ност” също ще трябва да декла-
рират храната, снаряжението 
и допълнителни компенсации, 
които раздават на военните, по-

лицаите и други служители.
от работодателите вече се 

иска да декларират за всеки 
един служител какви допълни-
телни осигуровки или застра-
ховки са правели през годината 
за своя сметка, както и дали са 
давали помощи за лечение, за 
транспорт до местоработата или 
доходи в натура. всички тези 
необлагаеми доходи ще трябва 
да се описват в справките, които 
фирмите подават в наП всяка 
година до 28 февруари, наред с 
изплатените облагаеми доходи 
през предходната година.

миналата година в послед-
ния момент бе въведено изис-
кване да се докладват раздаде-
ните ваучери за храна, което 
също предизвика напрежение. 
Счетоводителите имаха по-
малко от два месеца да съберат 
и подготвят тази информация за 
всеки един работник. от ведом-
ството на асен василев обясня-
ва събирането на информация 
за всички доходи на граждани-
те, включително и освободени-
те от данък, с намерението да 
създаде подоходен регистър, 
който да показва реалното им 
имотно състояние.

в Ловеч се въвежда още по-строг режим 
на водата заради продължаващото засушаване 
и намалелия дебит на основния водоизточник 
“Черни осъмУ. от вик-Ловеч съобщиха, че 
вече целия град едновременно ще е на воден 
режим от 23 ч. до 6 ч. сутрин. Досега водопода-
ването беше прекъсвано също през нощта, но 
по квартали през два дни.

Продължават ограниченията в използване 
на вода за питейно-битови нужди, забранява се 
ползване на питейна вода за поливане на зеле-
ни площи, миене на балкони, улици и моторни 
превозни средства.

на воден режим заради намалелия дебит 

на водоизточниците са и седем ловешки села. 
режимът, който бе въведен от 5 окотомври, е 
поради продължителното засушаване и сил-
ното намаляване на дебита на водоснабдител-
на група “Черни осъм” и водоизточниците за 
гр. Ловеч. По-рано изпълнителният директор 
на “вик” аД - Ловеч, Данаил Събевски, пояс-
ни, че от дружеството са разделили Ловеч на 
три района. още тогава той обяви, че ако не 
завали и не са покачи дебитът, ще се наложи 
целият град да е на воден режим всяка нощ. 
Заради намалелия дебит на водоизточниците 
на воден режим са и ловешките села Пресяка, 
къкрина, Брестово, Прелом, Дренов, алек-
сандрово и Деветаки.

освен засушаването, там причината е и 
силно амортизираната водопроводна мрежа, 
изграждана през 50 - 60-те години на миналия 
век, основно етернитови тръби, чийто експло-
атационен живот отдавна е преминал.

на воден режим заради намален дебит на 
водоизточниците са и селата Горско Сливово, 
община Летница, Глогово, община тетевен, и 
каленик, община Угърчин.

България e една от малкото дър-
жави в Европейския съюз, в която 
липсва какъвто и да било вид ре-
гулация на пазара на недвижими 
имоти. тази дейност у нас често се 
извършва от непрофесионалисти, 
а подвеждането на клиентите и от-
кровените измами са практика. За да 
реши проблемите на този пазар, дър-
жавата е решила поетапно да въведе 
регулация на сектора.

от министерството на образова-
нието публикуваха проект на наред-
ба за придобиване на квалификация 
по професията “Брокер”. С нея се 
предлага да има държавен образо-
вателен стандарт за придобиване на 
квалификация по професията “Бро-
кер” от Списъка на професиите за 
професионално образование и обу-
чение. възможност за придобиване 
на квалификация за брокер вече ще 
имат и учениците, като основното 
изискване за записване в съответ-
ната паралелка е учащите да имат 
завършено основно образование. За 
по-големите ученици - над 16 го-
дини, придобито право за явяване 
на държавни зрелостни изпити или 

придобито средно образование. Спо-
ред новите изисквания хората, обу-
чавали се по новите правила, могат 
да работят като агент на недвижими 
имоти, брокер на недвижими имоти, 
агент управление на собственост, 
както и като търговец на недвижими 
имоти. в проектонаредбата е запи-
сано и много подробно определение 
на професията брокер. 

За държавна регулация на паза-
ра на недвижими имоти и въвеж-
дане на паралелки в държавните 
училища, които да обучават бъде-
щи брокери, настояват от години от 
национално сдружение “Брокери 
на имоти”. към момента в България 
има стандарт за работата на броке-
рите на имоти БДС EN 15733. това 
е европейски стандарт, който още 
през 2013 г. беше въведен у нас от 
Българския институт за стандарти-
зация. той обаче не е задължителен, 
а препоръчителен. Прилагането на 
текстовете на новата наредба оба-
че ще бъдат напълно задължителни 
след нейното приемане. тя влиза 
в сила веднага след обнародване в 
Държавен вестник.

ако Украйна и осем други 
държави бъдат приети в Евро-
пейския съюз (ЕС), земедел-
ските субсидии за сегашните 
27 страни от ЕС ще трябва да 
бъдат намалени с около 20 
процента. това става ясно от 
изчисление на “Файненшъл 
таймс” за финансовите после-
дици от приемането на нови 
страни-членки на ЕС.

Предстои темата да бъде 
обсъждана на неформална 
среща на върха на четири-
десет европейски министър-
председатели и президенти, 
която ще се проведе испан-
ския град Гранада. Брюксел 

обеща на Украйна по-рано 
тази година, че ще вземе ре-
шение за членство в ЕС през 
декември. молдова, Грузия 
и шестте балкански страни 
също чакат прием от няколко 
години.

Според настоящите пра-
вила на ЕС Украйна ще 
получи 96,5 млрд. евро по 
общата селскостопанска по-
литика (оСП) за първите се-
дем години след приемането. 
и още около 90 млрд. евро от 
други фондове на ЕС, като 
кохезионния фонд.

Прогнозите показват, че 
настоящите държави-член-

ки Чехия, Естония, Литва, 
Словения, кипър и малта 
вече няма да отговарят на 
условията за такова финан-
сиране след приемането на 
деветте новодошли. изгот-
вянето на нова европейска 
селскостопанска политика 
за 2025-2027 г. ще бъде за-
дача на новата Европейска 
комисия, която ще встъпи 
в длъжност след изборите 
през юни 2024 г. След това 
трябва да има повече ясно-
та и относно приемането на 
нови държави. Последните 
приети членки са България и 
румъния през 2007 г.

Фирмите пак ще декларират 
командировъчните

Въвеждат задължително 
образование за имотните брокери

Европейските агросубсидии падат с 
20% след присъединяване на Украйна

Затягат водния режим в Ловеч 

Работодателите трябва да описват 
безплатно раздадената храна
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СВЕТОВЕН ДЕН СРЕЩУ СМЪРТНОТО НАКА-

ЗАНИЕ. Отбелязва се от 
2003 г. по инициатива на 
Световната коалиция 
срещу смъртното нака-
зание. Организацията е 
учредена на 13 май 2002 
г. в Рим от близо 60 пра-
возащитни и други организации от целия свят. С 
решение на Комитета на министрите на Съвета 
на Европа от 26 септември 2007 г. на 10 октомври 
се отбелязва и Европейският ден против смъртно-
то наказание.

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ПСИХИЧНО ЗДРАВЕ. От-
белязва се от 1992 г. с 
решение на Световната 
федерация за психично 
здраве и с подкрепата на 
СЗО. Ключов момент в 
обявяването му има Клу-
бът на Първите дами, основан от Розалин Картър.

ПРАЗНИК НА АРХИВИСТА. На тази дата през 
1951 г. с Указ на Президи-
ума на НС се създава Ар-
хивно управление в струк-
турата на МВР, с което 
се поставя началото на 
националната архивна сис-
тема. Приетият през 2007 г. Закон за Националния 
архивен фонд дава днешния статут и наименова-
ние - Държавна агенция "Архиви".

1813 - РАЖДА СЕ ДЖУЗЕПЕ ВЕРДИ, ИТАЛИ-
АНСКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 1901 Г.). На 24 г. 
пише първата си опера. Един 
от най-влиятелните компози-
тори на ХIХ в. Сред найизвест-
ните му творби са "Набуко", 
"Ернани", "Риголето", "Труба-
дур", "Макбет", "Травиата", 
"Аида", "Дон Карлос" и др.

1924 - РАЖДА СЕ ДЖЕЙМС КЛАВЕЛ, БРИ-
ТАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1994 Г.). Известен 
с романите "Шогун" и "Цар 
Плъх", както и със сценари-
ите на филми - "Полетът", 
"Тутси", "Голямото бягство". 
Неговите герои са главно за-
падняци, дошли в Азия с тър-
говски намерения. Самият 
Клавел вярва в ползата от свободната търговия 
между нациите, виждайки я не като експлоата-
ция, а като събиране на различни култури. Поради 
това и в работите му се забелязва известна доза 
антиимпериализъм.

1944 - ЗАГИВА АЛЕКСАНДЪР ПИПОНКОВ (ЧА-
ПАЙ), ПАРТИЗАНСКИ КОМАНДИР (Р. 1920 Г.). 
Активен член на РМС и БРП(к). 
При опит да бъде арестуван от 
полицията (1943) минава в неле-
галност. Приема партизанското 
име Чапай. От есента на 1943 г. 
е командир на отделение в чета 
"Кочо Честименски", а по-късно 
- командир. На 9 септември 1944 
г. с вдигната ръка и развято чер-
вено знаме Чапай е възторжено приветстван от 
насъбралото се население на гара Белово. Събити-
ето влиза в кинохрониката. Чапай участва в първа-
та фаза на войната срещу Германия.

1963 - УМИРА ЕДИТ ПИАФ, ФРЕНСКА ПЕВИ-
ЦА (Р. 1915 Г.). Родена под името 
Едит Джована Гасион, тя е видна 
представителка на френския шан-
сон, смятана за символ на Франция. 
Майстор на баладата. Музиката й 
е отражение на нейния трагичен 
живот, изпълнен с контрасти и 
странности - световна слава, лични 
нещастия, малка и крехка фигура, 
мощен и характерен глас. 

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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Безвъзвратно демоде
  �

Калоян МЕТОДИЕВ

какво е сигурност? 
За нея вече се говори 
постоянно. Явно имаме 
различни виждания с уп-
равляващата сглобка и 
президентската кохорта. 
За тях българската сигур-
ност е купуване на индул-
генции чрез милиарди за 
няколко непроизведени 
самолета или за безвъз-
вратно остарели бронет-
ранспортьори от мина-
лия век.  Правителството 
само в Стара Загора търси 
1000 войника... кой ще ги 

кара? Задължиха българ-
ското общество за години 
напред със скрап. новата 
ситуация се видя в изра-
ел. мъже с анцузи и по 
джапанки пробиха най-
охраняваната граница в 
света (след корейската), 
избиха стотици невинни, 
направиха за смях едно 
от най-силните разузна-
вания и най-модерната 
и боеспособна армия в 
света. Сигурността, която 
ни предлагат президент и 
сглобка, е безвъзвратно 
демодирана. и е за лич-
ната им употреба, а не за 
общата ни сигурност. 

очевидно моделът се 
променя. нови форми на 
отбрана и сигурност са на 
дневен ред - кибервойски, 
мобилни групи, дронове, 
реални огради... Евтини, 
гъвкави, практични. 

За мен сигурност е не-
пробиваема граница (като 
гръцката), която не е раз-
граден двор за трафикан-

ти и маршрутни линии из 
цялата ти територия. Си-
гурност е да няма убийци 
по улиците (наркомани, 
биячи, дрогирани шофьо-
ри, разглезени мамини 
синчета) със съучастници 
полицаи (като Семерджи-
ев, убитата французойка 
и т.н.).  Сигурност е спо-
койствие по къщите, че 
няма да те убият или да 
те оберат, докато спиш 
или те няма. Сигурност 
е селата и къщите да са 
без решетки на прозор-
ците като в зоопарка. 
Сигурност е премахване 
на гетата като престъпни 
гари-разпределителни за 
трафик, наркотици, прос-
титуция, банди.

Сигурност е да не те 
пребият на улицата, за-
щото не си дал предим-
ство на поредната мутра 
или защото на някой така 
му харесва. Сигурност е 
да не висиш на прозоре-
ца, за да видиш дали ти е 

открадната колата. 
Сигурност е да не се 

притесняваш за живота и 
здравето на възрастни ро-
дители и деца, които да се 
върнат добре от училище.

това е сигурност! и 
човекът трябва да е в ней-
ният център. нужно ни 
е балансирано и евтино 
закупуване на техника, 
която не заробва данъко-
платците, не купува нечие 
спокойствие, не е демоде 
и не е за сметка на реал-
ната сигурност срещу 
виртуалната. 

военният оркестър с 
безкрайните исторически 
чествания за всякакви по-
води е сигурност в минало 
време. Ламарините, които 
няма кой да поддържа и да 
кара са виртуална сигур-
ност. реалната сигурност е 
човешкият живот, здраве-
то и защитата на собстве-
ността. тук и сега.

Фейсбук

АНАТолИй сТАНКУлов

Българските ученици 
на Щрайхер

  �
Виктор ТУРМАКОВ

Покрай всичко, случ-
ващо се между израел и 
Палестина, особено на 
фона на взривяващите 
се танкове “меркава” 
и отнасяните в плен ев-
рейски жени и деца е 
невъзможно да се сто-
вари вината върху “Све-
товния ционистски заго-
вор”. но и няма нужда: 
белег за лош тон в при-
лични общества, демо-

де е и отдавна има друг 
вечен виновен за всичко 
лошо по света. власте-
линът на кремъл/мор-
дор, разбира се. 

Сега виждаме как 
българската дясна “екс-
пертна” общност вре-
менно спря с песента, че 
слаба русия ще се разпа-
дне всеки момент. нови-
ят рефрен е как  страхо-
вита, ужасна и могъща 
русия е подпалила кон-
фликта в Близкия изток. 
така, видите ли, щял да 
отклони вниманието и 
помощта на Запада от 
Украйна към израел, да 
накаже премиера нета-
няху за подкрепата към 
киев и... това било лич-
но подарък за рождения 
ден на Путин.

А преди това Путин 
лично нареди проте-
стите на своите агенти 

- българските миньори 
и зърнопроизводители, 
предаде на Баку нагорни 
карабах, забърка лично в 
лабораторията в мазето 
на кремъл ковиД-19, 
предизвика мигрантска-
та криза... общо взето 
като в класическия стих: 
“Смерч, тайфун, земетре-
сение. Путин! никакво 
спасение!” 

но нали управлява 
страна-бензиностанция?! 
Ама нали уж в предишни 
коментари “експертна-
та общност” наричаше 
нетаняху “агент на кре-
мъл”, защото подкрепата 
му за киев беше доста 
слаба, за протокола един 
вид? няма ли кризата в 
Близкия изток да спре 
подкрепата на иран за 
руската операция в Ук-
райна? не беше ли и 
ввП роден на 7 октом-

ври, докато началото на 
кризата беше на 8-ми. 
какво ти? Само копейки 
може да се съмняват в 
експертизата на делфи-
ните от Ерата на водолея 
и най-големите полито-
лози сред кришнарите-
плочкаджии!

навремето “Фьол-
кишер Беобахтер” и 
“Дер Щурмер” с подо-
бен плам и тон са обяс-
нявали всичките пробле-
ми на райха - от липсата 
на вурстчета в месарни-
цата до разгромите на 
източния фронт. тога-
ва за всичко са виновни 
евреите. и всеки, който 
се съмнява в единстве-
ната правилна експер-
тиза е агент на Чърчил, 
рузвелт и Сталин. 

Юлиус Щрайхер може 
да се гордее с българските 
си ученици. 
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“много е тревожно и ние 
осъждаме тези нападения. Съ-
болезнования на семействата 
на загиналите. очевидно е и 
по заявка на израелска стра-
на - това ще бъде една дълга и 
тежка война. очаква се и други 
държави да се включат. твърде 
сериозно е и опасно. този кон-
фликт ще се отрази на светов-
ната икономика, енергетика. 
очаква се да се покачат цените 
на петрола, горивата и това ще 
се отрази на всички ни.” това 
заяви председателят на БСП 
корнелия нинова в предаване-
то “120 минути” по Бтв.

Радев проспа  
войната  

в Украйна

нинова за пореден път 
настоя президентът радев да 
свика кСнС, тъй като не го е 
правил вече над 18 месеца, а 
по закон трябва да се свиква 
на всеки три. 

“Проспа войната в украй-
на, сега не предприема ни-
какви мерки. на този съвет се 
събираме всички лидери на 
парламентарно представени 
партии, службите, мС. това 
е мястото, където България 
може да изработи единна по-
зиция. очевидно президентът 
не проявява интерес към тази 

тема, което е странно и теж-
ко укоримо. той е главноко-
мандващ на българската ар-
мия. имаме един министър на 
отбраната, който е абсолютно 
неадекватен и вреден за бъл-
гарската политика. 

и ти, като главнокоманд-
ващ и президент година и по-
ловина да не събереш кСнС 
- не го разбирам. в същото вре-
ме обикаля страната, открива 
частни винарни, разхожда ор-
кестъра, прави паради. Сигур-
но това е някакъв сбъркан PR. 
въпреки личните им сблъсъци 
с изпълнителната власт - него-
ва държавна отговорност е да 
свика кСнС”, добави тя.

Вотът  
на недоверие

По думите й вотът на не-
доверие е стъпка от последо-
вателната политика на социа-
листите по тема “Енергетика”, 
която според нея управлява-
щите убиват в момента. 

“ние протестите за въ-
глищните централи ги гле-
даме в контекста на държав-
ната политика. Да започнем 
така: взеха решение да про-
дадат двата атомни реактора 
на украйна в момент, когато 
Европа обяви ядрената енер-
гия за зелена. Франция обяви 

ренесанс на ядрената енер-
гия и обяви 14 нови ядрени 
реактора. румъния - 2 нови 
ядрени реактора. Президен-
тът им казва: декарбонизация 
без ядрена енергия не може 
да има. в този момент наши-
те управляващи предаващи 
националния интерес - махат 
ядрената енергетика. 

вотът на недоверие се 
отнася и за петрола - заради 
това, че Европа прояви разби-
ране и ни даде дерогация до 
24-та година”, обобщи нино-
ва и разкритикува управлява-
щите, че не са се възползвали 
от дерогацията за вноса на 
руски петрол.

“ние трябва да оставим 
алтернативен петрол. Ако 
се вдигнат рязко цените му - 
трудно достъпният маршрут 
през Босфора, забавянето на 
доставките - как това ще се 
отрази на всяко домакинство? 
Ще забави ли ръста на ико-
номиката, ще се увеличи ли 
инфлацията, както и цените в 
магазините?”, коментира още 
тя за рисковете пред страната 
ни, ако не намерим алтерна-
тивни източници на петрол.

За далаверата с 
фотоволтаиците

Според нинова конфлик-
тът между управляващите е 

бил чии списък на коя приб-
лижена до тях фирма да взе-
ме парите. “700 милиона за 
фотоволтаици, разкриващи 
20 работни места - как ви зву-
чи? Справедливо ли е спрямо 
България? те се скараха кой 
да открадне повече от парите 
за плана и от там възникна це-
лия спор. 

Харесвам позицията на 
Германия, които миналата 
седмица решиха да си от-
ворят вече затворените въ-
глищни централи, защото 
виждат, че не могат да по-
емат този удар на бързия и 
необмислен зелен преход”, 

подчерта лидерът на БСП и 
добави, че управляващите са 
предатели на националния 
ни интерес.

“много години са загубе-
ни в тези уж преговори. упра-
вляващите през годините не 
са смеели да направят непо-
пулярни мерки. Служебният 
кабинет ни уверяваше, че ще 
предоговори Плана, и сегаш-
ното правителство изпрати уж 
добър план, а се оказа списък 
с близки фирми, които да взе-
мат пари. Политическа след 
политическа грешка. По тър-
говски регистър се виждаше, 
че са спонсори на определени 
партии и помагали в изборни 
кампании.”

За целите на 
предизборната 

кампания

“Борба с корупцията, 
премахване на модела ГЕрБ 

в столична община - това 
ни е основната цел в тази 
кампания. моделът ГЕрБ е 
изграден 12 години на наци-
онално равнище. тази завла-
дяна паралелна задкулисна 
държава и пренесен на об-
щинско равнище - създаде 
общини феодални владения. 
Хората се държат в зависи-
мост, а работното място е 
само в общината. има страх 
от уволнения, задкули-
сие, фирми приближени до 
кметовете. Ето този модел 
трябва да се разгради. тъй 
като след парламентарните 
избори голямото ни жела-

ние този модел да се проме-
ни беше опропастено заради 
сглобката - сега може да се 
промени отдолу”, обобщи 
тя и изрази надежда, че хо-
рата ще започнат промяната 
на този модел.

“Съдбата на предателите 
никога не е добра, сигурно 
и в Перник ще е така. има-
ме си собствен кандидат. но 
какви са ни притесненията 
- понеже участват повече 
партии за по-малко общин-
ски съветници е възможно 
да се раздробят общинските 
съвети, да са накъсани и на 
много малки фракции. Да не 
може да се създадат трайни 
мнозинства - това винаги е 
основание за корупция. ние 
очакваме не само да си по-
твърдим резултата от пре-
дишните избори, но и да го 
увеличим”, каза в заключе-
ние корнелия нинова.

Корнелия нинова:

Президентът незабавно 
да свика КСНС заради 
войната в Израел
Вотът на недоверие е стъпка от последователната политика 
на социалистите по тема „Енергетика”, подчерта лидерът на БСП

“

700 милиона за фотоволтаици, 
разкриващи 20 работни места - 
как ви звучи? 
Справедливо ли е спрямо 
България?

“

Борба с корупцията, премахване 
на модела ГЕРБ - това е 
основната ни цел в тази 
предизборна кампания
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„ХАМАС“ ОБЯВИ 
ВОЙНА НА ЕВРЕЙСКАТА 
ДЪРЖАВА

  �
Давид Ел

“радикално-ислямска”- герман-
ските медии често използват това 
понятие, когато пишат и говорят за 
организацията „Хамас“. но в хода 
на последната ескалация на напре-
жението в района за нея все по-чес-
то се говори като за ислямистка те-

рористична организация. Повечето 
западни държави дават именно тази 
оценка. изключение правят нор-
вегия и Швейцария. Позовавайки 
се на това, че са неутрални, двете 
държави поддържат контакти с 
„Хамас“. но някои други държави 
стигат значително по-далеч в под-
крепата си за тази организация.

„Хамас“ беше основана през 
втората половина на 1980-те години 
и още от самото начало е в опози-
ция на организацията за освобож-
дение на Палестина (ооП) на Ясер 
Арафат. Спори се дали „Хамас“ не 

е била създадена дори с паричната 
подкрепа на израелското прави-
телство, с цел да бъде противовес 
на ооП – сценарий, който и двете 
страни днес категорично отричат.

За разлика от ооП, „Хамас“ 
отрича правото на съществуване 
на израел. на емблемата на дви-
жението са изобразени куполът на 
Скалата на Храмовия хълм в Еру-
салим, както и очертанията на една 
палестинска държава, включваща и 
територията на израел.
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„За нас изненадваща-
та атака на „Хамас“ е из-
раелският „Пърл Харбър“ 
(на 7 декември 1941 г. 
Япония напада американ-
ската тихоокеанска база 
„Пърл Харбър“ и въвлича 
САЩ във втората  све-
товна война – б. ред.). Ця-
лата система се провали. 
това не е само един ком-

понент, това е цялата от-
бранителна архитектура, 
която очевидно не успя 
да осигури необходима-
та защита на израелските 
цивилни. това е момент 
от типа на „Пърл Харбър“ 
за израел, където имаше 
реалност до днес, а след 
това ще има реалност 
след днес“, каза Джонатан 

конрикус за инвазията 
на палестинските бойци 
от Газа, които успяха да 
проникнат незабелязано 
в израел и да отвлекат де-
сетки израелски войници.

Според в. “вашингтон 
пост“, до днес октомврий-
ската война през 1973 г. се 
смяташе за „най-големия 
провал на разузнаването в 

историята на израел, тъй 
като тогава египетските 
и сирийските сили убиха 
хиляди израелски войни-
ци“. Днешната палестин-
ска операция „Потопът 
Ал-Акса“ обаче върна 
израел по тъмен път, ос-
тавяйки израелците да 
се чудят как армията им 
„е могла да бъде хваната 
толкова неподготвена“.          

Бившият шеф на мо-
сад Ефраим Халеви заяви 
пред CNN, че израел не е 
имал никаква представа 
какво се случва. Халеви 
изрази учудване от вне-
запността и мащаба на ра-
кетните атаки. „нямахме 
никакво предупреждение 
и беше пълна изненада, че 
войната избухна тази су-
трин. нямахме представа 
какво се случва“, каза Ха-
леви, признавайки шока, 
усетен в израелските раз-
узнавателни кръгове.

Президентът на Азербайджан Илхам Алиев тъпче 
арменски пътен знак в Нагорни Карабах

Започне ли настъпление на руската армия в Украйна, 
то ще преследва две стратегически цели: Първата е да 
се гарантира сигурността на крим и Черноморския флот. 
москва трябва да премахне всякаква възможност, дори 
хипотетична, киев да застраши полуострова и сухопът-
ния коридор крим-Донбас. руските въоръжени сили ще 
настъпят в района на Запорожие в северна посока, за да 
освободят региона. руснаците ще трябва да преминат на 
десния бряг на река Днепър, за да изместят фронтовата 
линия, да се приближат до кривой рог и прекъснат снаб-
дяването на украинската групировка на левия бряг. 

Поемането на контрола над цялото черноморско край-
брежие на Украйна ще лиши украинците от възможността 
да провеждат операции срещу руските кораби, както и да 
атакуват крайбрежието на крим с помощта на безпилотни 
морски катери. Затова трябва да се овладеят николаев и 
одеса и да се стигне до Дунав и Приднестровието. 

втората стратегическа цел за русия е елиминиране 
на заплахата от обстрел на руска територия и сабота-
жите по границата с Украйна. За да се изпълнят тези 
планове, като минимум е необходимо да се овладеят 
Харковска и Сумска, а вероятно и Черниговска област.

Яков кедми:

Къде ще настъпи 
руската армия 
в Украйна?

БившиЯт говорител на израелската армиЯ джонатан 
конрикус и БившиЯт шеф на мосад ефраим Халеви:

рено жирар:

Ще пожертва ли 
Западът Армения?

След като изолираха арменския анклав нагорни ка-
рабах (120 000 жители) от всички доставки за 9 месеца, 
азербайджанските войски атакуваха на 18 септември. По 
време на кратката военна операция Азербайджан уби по-
вече от 200 души и се поздрави с капитулацията на малка-
та арменска армия в анклава. това обаче е в нарушение на 
тристранните споразумения за прекратяване на огъня (10 
ноември 2020 г.), подписани от Азербайджан, Армения 
и русия. но нито Армения (чиято армия бе победена във 
войната през 2020 г.), нито русия (исторически защитник 
на арменците в кавказ) се намесиха с военни сили, за да 
спасят арменското население в нагорни карабах. 

На стр. 9

Израел има своя „Пърл Харбър“

Бойци на „Хамас“ пред унищожен 
от тях израелски танк „Меркава“

Жилищен квартал, поразен 
от ракети на „Хамас“
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Афганистанци търсят оцелели хора след най-смъртоносното за последните две десетилетия земетресение.  
Над 3000 къщи и 13 села са напълно разрушени, а броят на жертвите непрекъснато нараства, сред тях има много деца. 
Вчера нов трус с магнитуд 4,9 мястото. Хората са потърсили убежище в паркове, открити пространства

Индийка заема традиционна поза за 
танца “Гарба”. Скоро предстои хин-
дуисткия фестивал “Навратри”, кое-
то в превод означава “Девет нощи” 

Над 11 000 души са пострадали в Афганистан
над 11 000 души са пострадали от 

поредицата земетресения в афганистан-

ската провинция Херат в събота сутрин-

та, съобщи Службата на оон за коор-

динация по хуманитарните въпроси.
всеки дом в поне 13 села в Афга-

нистан е разрушен от трусовете. Спо-

ред афганистанските власти броят на 
жертвите е над 2500, каза за ДУмА 

журналистът мохамед Ансари. “Бро-

ят на жертвите се очаква да расте, тъй 
като все още не е осъществен достъп 
до по-отдалечените райони и не е при-

ключила оценката на щетите”, посочи 
службата на оон, според която заги-

налите са малко над 1000.
организацията отдели $5 милиарда 

за спешна хуманитарна помощ и отпра-

ви призив към дарителите да предоста-

вят средства час по-скоро щом станат 
ясни нуждите след опустошителните 
трусове. Раздадена е първоначална ху-

манитарна помощ, включително хиги-

енни пособия, храна и питейна вода.
китайският Червен кръст ще пре-

достави $200 000 в подкрепа на спаси-

телните работи. 

Алиев: При война в Кавказ, виновна ще е Франция
Президентът на Азербайджан Ил-

хам Алиев предупреди, че решението 
на Франция да изпрати оръжие на Ар-

мения може да предизвика нов кон-

фликт в региона на Южен кавказ след 
светкавичната азербайджанска военна 
операция в нагорни карабах миналия 
месец.

Президентството в Баку съобщи, че  

Алиев “поради добре известната пози-

ция на Франция, не е участвал на сре-

щата в Гранада” на Европейската по-

литическа общност миналата седмица.
„Президентът подчерта, че френ-

ският подход да изпращат оръжие в 
Армения не служи на мира, а раздухва 
на нов конфликт. Ако в региона избух-

не такъв, отговорна ще бъде Франция”, 

се каза в изявлението.
междувременно арменският пред-

ставител в ЕС тигран Балаян заяви, че 
има опасения, че Азербайджан може 
да нахлуе в Армения рамките на сед-

мици.
„Под непосредствена заплаха от 

агресия сме“, заяви той пред местната 
преса. 

Над 123 000 души са 
разселени в Ивицата Газа 
Случващото се в Израел е повратен момент в историята,  
твърди Съветът за сигурност на ООН

войната между палес-

тинското ислямистко дви-

жение Хамас и Израел е 
довела до разселването на 
повече от 123 000 души 
в Ивицата Газа, съобщи 
Службата на оон за коор-

динация на хуманитарните 
въпроси. те са напуснали 
домовете си поради страх, 
опасения за своята безопас-

ност и разрушаване на до-

мовете им.
на извънредно засе-

дание Съветът за сигур-

ност на оон не се стигна 
до съвместна декларация 
въпреки настояването на 
САЩ 15-те членове да осъ-

дят решително “ужасните 
терористични атаки”.

междувременно става 
ясно, че израелските сили 
на отбраната обявиха са си 
върнали контрола над се-

лищата по границата с Иви-

цата Газа, след като около 
4400 ракети бяха изстреля-

ни по израелска територия 
от Хамас от началото на 
боевете. Говорител на во-

енните добави, че досега са 
извикани 300 000 армейски 
резервисти, наричайки това 
“най-голямата и най-бърза-

та” мобилизация в история-

та на Израел.
Изолираните сблъсъци 

обаче продължават, тъй като 
някои въоръжени палестин-

ски бойци остават активни 
на израелска територия.

Президентът Ицхак Хер-

цог заяви, че отчасти и Иран 
е виновен за мащабната ата-

ка на Хамас. Иран, съюзник 
на “Хамас”, поздрави гру-

пировката за нападението, 
но мисията му в оон заяви, 
че техеран не е замесен в 
атаките. Страната призова 
за спешна среща на органи-

зацията за ислямско сътруд-

ничество заради ситуацията 
в региона.

Спасители откриха 
телата на 260 души, които 

са били на фестивал в юж-

ната част на Израел, бли-

зо до границата с Ивицата 
Газа. Свидетели описват 
случилото се като “клане”. 
Израелските спасителни 
служби очакват броят на 
жертвите да нарасне, тъй 
като парамедиците все още 
работят на място.

Израелският министър на 
отбраната Йоав Галант обя-

ви, че затяга мерките срещу 
Ивица Газа, като й налага 
пълна блокада, включваща 
и забрана за внасяне на хра-

ни и горива. той определи 
мярката като част от борба-

та срещу “хора зверове”.

СНИмкИ бта

ЕС с нов еврокомисар  
по екологията

Съветът на ЕС назначи холан-
деца Вопке Хукстра за нов евро-
комисар по околната среда. На-
значението следва оставката на 
сънародника му Франс Тимерманс 
като зам.-председател на ЕК и е за 
остатъка от мандата на Комисия-
та до 31 октомври 2024 г.

ХДС/ХСС с успехи 
в Бавария и Хесен

Германският Християндемокра-
тичен съюз запази властта във фе-
дерална провинция Хесен с 34,1% от 
гласовете след неделния вот. Посес-
тримата й партия Християнсоци-
ален съюз спечели 36,9% в Бавария. 
Отбелязва се спад на управляваща-
та СДП и в двете провинции.

КНДР и Русия активизират 
товарните превози

Южнокорейските специалисти 
от проекта “Отвъд Паралела” след 
анализ на сателитни снимки твър-
дят, че има увеличение на броя на 
влаковите превози от Северна Корея 
към Русия. Според тях това е белег, 
че КНДР е започнала да транспор-
тира за Москва, военни материали, 
нужни за операцията в Украйна. 

Турски удари 
в Северна Сирия

Турската авиация е нанесла уда-
ри срещу кюрдски бойци в Северна 
Сирия, унищожавайки шест цели, 
включително укрития и складове, 
както и петролно съоръжение. От 
Министерството на отбраната в 
Анкара твърдят, че това е отговор 
за активизирането на кюрдската 
“екстремистка дейност” в репу-
бликата. 

Хунтата в Габон  
назначи парламент

Новият военен лидер на Га-
бон Брис Нгема назначи нов със-
тав на Националното събрание и 
Сената. В законодателния орган 
са допуснати и членове на опози-
цията, така и на управляващата 
партия на президента Али Бонго, 
който беше свален от власт на 30 
август. 

Петима ранени при 
нападение на Мечка 
в Япония

Петима души бяха ранени при 
нападения на мечка в префектура 
Акита в Япония. Четирима мъже 
и една жена на възраст между 60 
и 80 години са в тежко състояние, 
след като при туристическа оби-
колка в планината са се натъкнали 
на дивото животно.
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През 1993 г., в рамките на 
мирния процес от осло, Ясер 
Арафат сключи мир с израел 
и прекрати първата палестин-
ска интифада. „Хамас“ тогава 
не призна тази историческа 
стъпка и продължи да извърш-
ва нападения срещу израелска 
територия. През 2006 г. „Ха-
мас“ дори спечели абсолютно 
мнозинство на изборите в иви-
цата Газа, което година по-къс-
но заздрави с една операция, 
носеща белезите на преврат. 
на Западния бряг управлява 
умерената партия „Фатах“ на 
махмуд Абас. С други думи 
палестинските територии са 
разделени не само географски, 
но и в политическия смисъл на 
това понятие.
Тактиките на „Хамас“

от ивицата Газа „Хамас 
постоянно организираше на-
паденията си срещу израел, 
които представяше като „са-
моотбрана“. на три пъти тези 
атаки прерастваха в открит 
военен конфликт с израелска-
та армия: през 2008/2009, през 

2012 и през 2014 г.
ивицата Газа е един от най-

гъсто населените райони в све-
та, граничещ на юг и на изток 
съответно с израел и Египет, 
а на запад - със Средиземно 
море. До голяма степен иви-
цата е икономически изолира-
на от света. Голямата част от 
населението живее в крайна 
бедност и е зависимо от хума-
нитарна помощ. Под натиска 
на бившия американски прези-
дент Доналд тръмп тези помо-
щи бяха силно орязани. 

При атаките си срещу изра-
ел „Хамас“ използва местното 
население в Газа като жив щит. 
ракетите често се изстрелват от 
гъсто населени квартали, а ко-
мандните щабове се помещават 
в жилищни сгради. „Хамас“ ре-
довно прокарва подземни туне-
ли към Египет, през които в иви-
цата Газа се доставят нелегални 
оръжия. Египетското правител-
ство обаче няма никакъв интерес 
да толерира тази практика.
Съюзници от чужбина

Един от най-важните спон-
сори и съюзници на „Хамас“ е 
катар. През 2012 г. емирът на 

катар стана първият държавен 
глава, посетил ръководството 
на „Хамас“ в Газа. малката 
държавица от Персийския 
залив досега е превела на па-
лестинците повече от 1,5 ми-
лиарда евро. израел обаче се 
надява, че катар, също както 
редица други арабски дър-
жави, ще се присъедини към 
споразумението „Авраам“, 
създадено по инициатива на 
Доналд тръмп, като също ще 
установи дипломатически от-
ношения с израел.

Друг ключов съюзник 
на „Хамас“ е турция. не-
посредствено преди новата 
ескалация на насилието пре-
зидентът реджеп Ердоган 
обеща на ръководството на 
„Хамас“ подкрепата на сво-
ята страна. Съществуват и 
други спонсори на организа-

цията - сред тях има редица 
неправителствени инициати-
ви и сдружения, вкл. и някои 
от Германия. Според „Шпи-
гел“, събираните в Германия 
дарения за „Хамас“ достигат 
милиони евро.
Ракетите на „Хамас“

Сегашният ракетен об-
стрел, на който е подложен 
израел, значително надхвър-
ля мащабите на всички пре-
дишни ескалации на насилие. 
„Хамас“ обяви, че в рамките 
само на няколко минути са 
били изстреляни 130 ракети. 
Подобно количество ракети 
поставя на изпитание дори 
израелската система за про-
тивовъздушна отбрана „Же-
лезен купол“ (Iron Dome).

Дълго време „Хамас“ си 

набавяше ракети от иран. 
вестник „Джерузалем пост“ 
цитира секретни източници, 
според които в арсенала на 
групировката има около 6000 
ракети. към тях се прибавят и 
други 8000 ракети, притежа-
вани от „ислямски джихад“, 
която понякога си сътрудничи 
с „Хамас“.

Според германския екс-
перт за Близкия изток Фабиан 
Хинц, ракетите от иран дълго 
време са стигали до ивицата 
Газа контрабандно през Судан 
и Египет. След отстраняването 
от власт на суданския диктатор 
омар ал-Башир през 2019 г. 
този канал е блокиран. основ-
ната част от ракетите си „Ха-
мас“ произвежда сам - в иви-
цата Газа, ползвайки отчасти и 
чуждестранна помощ… 

От стр. 7

Арменският премиер никол Па-
шинян прецени, че за спасяването на 
Армения няма друг избор, освен да 
пожертва този братски анклав. Що се 
отнася до Путин, той цинично пред-
почиташе поддържането на добрите 
си отношения с Азербайджан и тур-
ция, които са безкрайно по-мощни в 
кавказ от бедната Армения. 

този конфликт е много неравен. 
Армения е бедна страна с 2,5 ми-
лиона жители и без излаз на море. 
Азербайджан е четири пъти по-на-
селен и десет пъти по-богат благо-
дарение на петрола и газа си. рад-
ва се на военната и политическата 
подкрепа на турците (85 милиона 
жители) и на старо приятелство с 
израелците, които имат наблюда-
телни бази на негова територия с 

изглед към иран. международното 
право е на негова страна, доколкото 
нагорни карабах беше част от не-
говата територия по време на съвет-
ския период. 

Арменците от нагорни карабах 
имаха на своя страна само стария 
принцип на Уилсън за “правото на 
народите на самоопределение”. това 
е принцип на променлива геометрия, 
на който се позовава Западът въз 
основа единствено на настоящите 
си интереси, както по време на вой-
ната със Сърбия през 1999 г., за да 
помогне на косовските сепаратисти. 
трябва да се опасяваме, че в името 
на пантюркизма азербайджанците и 
турците скоро ще се опитат да оти-
дат по-далеч. те са хвърлили око 
на Сюник, този планински регион в 
Южна Армения, граничещ с иран. 
Защото искат директно да свържат 

чрез сухопътен коридор турция, на-
хичеван (западен анклав на Азербай-
джан, по-рано наполовина населен с 
арменци), Азербайджан и бившите 
тюркоговорящи съветски републики 
от Централна Азия. 

Ако утре териториалната цялост 
на Армения бъде атакувана от Азер-
байджан и турция (която все още 
не е признала арменския геноцид от 
1915 г.), как ще реагира Западът? Ще 
позволят ли това да се случи, както 
оставиха турция да завземе север-
ната част на остров кипър през ля-
тото на 1974 г.? Дали ще приложат 
същите санкции спрямо потенциал-
ните агресори, както спрямо руските 
агресори на Украйна? Безразличи-
ето на западняците към съдбата на 
източните християни е за съжаление 
старо усещане. Франция и Америка 
изоставиха християните от Ливан, 
които бяха нападнати от палестин-
ците. През 2003 г. самият християн-
ски президент Буш реши да нахлуе в 
ирак в името на защитата на човеш-
ките права. 

не демокрацията, а хаосът на-
стъпи, тласкайки 4/5 от една от най-
старите християнски общности на 
изток в изгнание. Потънали в своя-
та консуматорска идеология, забра-
вили своята история, западняците 
почти не се виждат вече като хрис-
тияни. но така ги виждат враговете 
им, които се радват всеки път, кога-
то стара християнска земя изчезне 
от картата

Доналд тръмп смята, че за да се запази Украйна, 
тя би трябвало да предаде на русия регионите с ру-
скоезично население. „Аз бих могъл да се договоря за 
сделката“ – заяви той в интервю за интернет портала 
Just The News. – „Би могло да се отстъпят областите, 
които се стремят да бъдат руски, в които хората гово-
рят руски език. тогава би могла да се запази страната 
(Украйна)”. тръмп отбеляза, че позицията на админи-
страцията на президента Джо Байдън, която предпо-
лага вашингтон да продължава подкрепата за киев до 
победен край, „ще доведе до трета световна война“. 
той добави, че ако бе останал държавен глава втори 
мандат, ескалацията на украинската криза нямаше да 
се случи. в средата на септември т.г. тръмп заяви, че 
Украйна щеше да избегне ескалацията на конфликта с 
русия, ако бе отстъпила част от територията си.

1993 г. Белият дом. Президентът Бил Клинтън между израелския премиер 
Ицхак Рабин и палестинския лидер Ясер Арафат. През 1990 г. Арафат започва 
тайни преговори с Израел, които водят до договорите от Осло. Тогава Палестина 
добива самоуправление за пет години на Западния бряг и ивицата Газа. През 1994 г. 
Арафат, Шимон Перес и Ицхак Рабин са наградени с Нобелова награда за мир. Арафат се 
завръща в Палестина като герой, но според други той е предател и колаборационист...

Ще пожертва ли Западът Армения?

„ХАМАС“ ОБЯВИ 
ВОЙНА НА 
ЕВРЕЙСКАТА 
ДЪРЖАВА

Тръмп предложи на Украйна: 

Отстъпете на Путин 
земите с рускоезично 
население

Драмата на арменските бежанци от Нагорни Карабах 
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Премиерът на Унгария виктор 
орбан отправи безпрецедентно об-
винение към Европейската комисия. 
„Брюксел създава оруелски свят 
пред очите ни. те купуват и доставят 
оръжие чрез Европейския фонд за 
мир. те искат да контролират медии-
те чрез Закона за свободата на меди-
ите. не сме се борили с комунисти-
те, за да стигнем до 1984-а“, написа 
орбан. Публикацията му всъщност 
е препратка към романа на Джордж 
оруел „1984“.

Според виктор орбан бъдещият 
закон за свободата на медиите в ЕС, 
който има за цел да защити журнали-
стите от политически натиск, е посе-
гателство върху свободата и средство 
за контрол от страна на Брюксел. той 
написа в социалната мрежа Екс (пре-
ди туитър), че Брюксел е направил 
„поредно предложение за огранича-
ване на свободното слово“.

„Законът ще доведе до установя-
ване на пълен контрол върху медиите. 
ние, страните от Централна Европа, 
вече сме виждали това в миналото. 
наричаше се коминформ и Имперска 
камара на културата при Хитлер. ни-
кога повече”, гневно заяви орбан.

Собственикът на социалната 
мрежа Екс Илон мъск изцяло се 

съгласи с унгарския премиер и ла-
конично коментира под публика-
цията му: „точно така!“… Според 

Европейската комисия мрежата на 
мъск разпространява дезинформа-
ция, като според новия европейски 

закон за цифровите услуги социал-
ните мрежи и интернет-търсачките 
трябва да цензурират съдържание, 
което Брюксел счита за „дезинфор-
мация“. наказанието е сурово - 6% 
глоба от годишния оборот на соци-
алните платформи, ако откажат да 
цензурират неудобни публикации.

Германските ракети “та-
урус” не трябва да се раз-
глеждат като оръжие, което 
ще обърне хода на войната. 
Само американските ракети 
ATACMS могат да проме-
нят ситуацията на фронта и 
да помогнат на украинците 
за спечелване на войната, но 
ако бъдат осигурени в голям 
брой.

това мнение изрази ук-
раинският военен експерт 
Петро Черник в ефира на 
“Еспресо”. той отбеляза, че 
ракетите “таурус” не са тол-
кова много - германците де-
кларират само 150 единици 
и естествено няма да дадат 
всичките на Украйна.

“таурус” е крилата ра-
кета, базирана за изстрелва-
не от самолет. това е много 
сложно, защото самолетът 
трябва да се вдигне във въз-
духа, да отиде до позицията 
за изстрелване, да извърши 

това изстрелване и да се вър-
не на своето летище. това е 
философията при използва-
нето на такива ракети”, под-
черта Черник.

“Американските ракети 
АтАСмS наистина могат да 
променят хода на войната. 
въпросът е в броя на ракети-

те, които партньорите могат 
да предоставят. ATACMS е 
уникална с това, че е квази-
балистична ракета, летяща 
със скорост 5400 километра в 
час. Скоростта на презареж-
дане е около 15-20 минути. 
машината е мобилна - из-
стрелва се и се отдалечава на 
няколко километра, след кое-
то отново се изстрелва. това 
се прави през нощта, врагът 
не може да ни види. 

обаче въпросът за броя на 
ATACMS е много сериозен. 
Ако ни дадат няколко десет-
ки… - добре, ще унищожим 
нещо, някъде ще ускорим на-
шата атака. но ако ни дадат 
няколкостотин, а в складове-
те в САЩ има повече от че-
тири хиляди, тези ракети ще 
ни позволят да се доближим 
до Перекопския провлак и 
почти да наближим мариу-
пол”, обобщи Пьотр Черник.

най-новата ракета с ядрен двигател на Русия може да остане в ре-
жим на готовност в земната орбита в продължение на седмица, пише 
германската медия Redaktions Netzwerk Deutschland за последния тест 
на „Буревестник“.  Руският президент обяви, че е извършен успешен 
опит с тази ракета. Потвърждението идва дни, след като „ню Йорк 
таймс“, въз основа на сателитни изображения, предположи, че Русия 
може да се подготвя или вече е провела тест с междуконтинентална 
крилата ракета, задвижвана от ядрен реактор. в миналото ракетата 
„Буревестник“, наричана на Запад SSC-X-9 Skyfall, се сблъскваше с 
провали и инциденти със загинали след неуспешни тестове. Сателит-
ни изображения, заснети на 20 септември, разкриват оборудване на 
стартовата площадка, близо до база в отдалечен арктически регион 
на Русия. оборудването включва камион с ремарке, което изглежда 
пропорционално по размер на въпросната ракета. на 31 август т.г. 
руските власти издадоха предупреждение към пилотите да избягват 
временно опасна зона над част над Баренцово море, разположена 
на няколко километра от ракетната площадка „Панково“. Подобно 
предупреждение бе направено и преди ракетния тест на „Буревест-
ник“ през 2019 г. „Буревестник“ е част от комплекса стратегически 
оръжия, включващи балистичната ракета „кинжал“, хиперзвуковия 
„Авангард“ и ядреното торпедо „Посейдон“. всички те бяха разкри-
ти от владимир Путин в негова реч през 2018 г., в която той изтъкна 
потенциала им да „надхитрят“ западните отбранителни системи.

Унгарският премиер Виктор орбан:

Не се борихме с комунизма, за да 
получим цензурата на Брюксел

Украински Военен експерт:

Не „Таурус”, а ATACMS ще пречупят Кремъл

Американската квазибалистична ракета  ATACMS

Изтребителят „Юрофайтър-Тайфун“ 
с крилатата ракета „Таурус“

Руската ракета 
„Буревестник“ 
е с ядрен двигател
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Проф. Иван върляков е 
изпълнителен директор на рао 
“Тракия” и преподавател в 
Тракийския университет. Член 
е на Постоянната комисия по 
аграрни науки и ветеринарна 
медицина - национална агенция 
за оценяване и акредитация към 
Министерски съвет. Замест-
ник-председател на общински 
съвет. Председател на групата 
на коалиция “БСП за България”. 
Председател на Постоянна ко-
мисия по оперативни програми и 
международно сътрудничество. 
Член на Постоянна комисия по 
финанси и бюджет.

  ᄑ
 
Интервю на александър СИМов, БСТв

n Г-н Върляков, в централните 
медии битката за Стара Загора е 
обявена за предрешена, тъй като 
кметът бил успешен и т.н. Толкова 
ли е розово положението в града на-
истина или това е поредният социо-
логически мит, който се опитват да 
ни сервират? 

- наскоро в едно подобно интервю 
водещият започна с една мисъл - “да не 
се окаже, че слуховете за моята смърт са 
силно преувеличени”. това ми харесва 
като минало, обаче сме в реалността. 
Даже съм изненадан, че сте успели ня-
къде да прочетете нащо за стара загора 
в централни медии. ние сме оставени по 
в ъгъла, може би това е една от предпос-
тавките, а може да има и други причини. 
истината е, че в стара загора последни-
те 20 години управляваше един кмет, а 
още 16 до момента - една политическа 
сила. и тя изгради властови ресурс, 
направи неща, които трудно могат да 
бъдат отречени. но и тук идва големи-
ят проблем. когато си дълго време във 
властта, искаш или не, показваш и слаби 
черти, колкото и да се стараеш. Ако пък 
не се стараеш, и това проличава.

това ще бъде една различна битка, 
ако въобще е битка. една конкуренция 
на идеи, на възможности, които всеки 
от нас може да предостави за бъдещо 
развитие на общината. 

n Кои са основните проблеми, 
които тормозят хората на Стара 
Загора в момента?

- те са като в повечето общини, но 
ние имаме един голям, основен про-
блем - за добрия и грижовен стопанин в 
общината, който ще сметне дали нещо, 
с което се захваща, утре ще може да го 
поддържа. няма да оставя на ежедневи-
ето, или на други сили да решават този 
проблем. няма да бъда говорещ само с 
общи фрази, а конкретни неща.

нашият настоящ кмет беше във 
върховете на управляващата партия 
Герб. той можеше да направи много 
неща с лобиране. Аз работя повече от 
20 години с кметове и съм убеден, че 
ако един кмет не спечели общинския 
съвет и централната власт на своя 
страна, той няма бъдеще. та някои от 
проблемите не само бяха забатачени, 
те просто бяха погребани. 

Да вземем връзката с магистралата 
- не знам друг областен град, който да 
има такива 9 км, които са безобразни, в 
абсолютно отчаяно положение... може 
би създадени с добри намерения, но и с 
проблеми, които ще костват на общи-
ната няколко десетки милиони - парк 

“ведечка” с обезщетението - да заме-
ним земите на хората там, за да остане 
парк, а те имат нотариални актове, кои-
то казват “това е наше”. 

моето разбиране е, че община има, 
когато има хора, а те се заселват някъ-
де, когато имат поминък. После идват 
покривът, сигурността и социалните 
услуги - здравеопазване, образование. 
е, ние сме застрашени откъм поминъка. 
сега има протести и стачки. Прочухме 
се и извън българия как около стара за-
гора са затворени магистрали и пътища. 
но къде се корени проблемът? защо не 
беше решаван досега под каквато и да е 
форма. Ами защото се казваше в мина-
лите години “да го решава някой друг на 
друго място”, че има по-сладки неща. 

Аз имам обяснение. на много от въ-
просите мога да дам отговори, за съжа-
ление, не са у мен властта и ресурса това 
да стане. още 2006 г. участвах активно 
в този процес, в брюксел нашата реги-
онална асоциация на общините имахме 
офис. още в предприсъединителните 
документи тия зелени сделки и бъдещи 
развития на европа бяха ясни и вътре 
бяха постулирани. но това беше подпи-
сано. Подписахме и друго - нашата яд-
рена енергетика тогава беше съсипана 
образно казано. А след това - първият 
грешен ход - не създадохме алтернатив-
ни мощности - било на “козлодуй” или 
на “белене”. Щяхме да говорим по друг 
начин днес за този проблем. още 2007 
г. като нова страна-членка ни се дава-
ха пари за изравняване на стандарта на 
живот. какво се направи през тоя пери-
од? нищо. А през втория период - след 
2014 г. се научихме как да усвояваме 
един пари, а не да решаваме жизнено-
важните проблеми на хората. 

Ами как хората няма да стачкуват. 
ножът е опрял до кокала. казват: аз ще 
отида някъде друга да работя, но след 
време и жената и децата ще дойдат... та 
каква ще е тази община без хора питам.

n Кметът на града казва, че под-
крепя тези протести, а никой не му 

задава въпроса: твоята партия какво 
направи през всичките тези години, 
за да ги няма? Имаше цялата власт. 
Според вас какво бъдеще предпоста-
вят тези териториални планове и 
на Стара Загора и на целия регион по 
този начин, по който са направени 
от правителството? 

- мрачно и не толкова. Познавам на-
стоящият кмет още като завърши висше-
то си образование, той много израсна 
като политик и ще каже: аз правя всич-
ко възможно на местно ниво, ама ония 
там горе са лошите... и донякъде ще 
бъде прав. но само донякъде. Говорим, 
че трябва да има алтернативна заетост. 
общината не може да създаде с нейни-
те ресурси заетост на тези хора, които 
работят в неестествена и ненормална, 
опасна среда. и в селата и по градче-
тата хората казват: рядко миньор може 
да дочака 65-70 г. каква е нашата роля. 
Първо, местната власт може и трябва 
да създава нормална, конкурентна и 
благоприятна среда за инвестиции. оп-
лаквали са ми се не един и двама, които 
образно казано, носят милиони в джоба, 
че подминават стара загора. защото си 
има една хегемония на местни величия, 
които не допускат друг. това не може 
да стане без сътрудничество с местната 
власт.  ние сме може би единственият 
областен град, който има един подход 
към магистралата, минава покрай едно 
неизползвано старо летище. По-мал-
ката община Чирпан има три подхода. 
Ако имахме още един, щяхме да имаме 
и цяла икономическа зона, подобна на 
“тракия”. и остава доброто управление 
- пак се връщам на стопанина. 

стара загора като община няма же-
лание да се занимава даже със старите 
комунални дейности, които по закон 
са предписани да ги върши общината. 
или са дадени на концесия, или пред-
приятията ги закрихме, защото не са пе-
челивши. Давам пример с троян, пък и 
с някои съседни нам общини. там може 
тези услуги 100% да ги върши община-

та, а ние робуваме на обратното - че 
това не е наша дейност.   

n Ще ни запознаете ли с още ня-
кои акценти от вашата предизборна 
програма, какво предлагате на хора-
та от Стара Загора?

- написахме в нашите предизбор-
ни материали “за просперираща стара 
загора”. Градът ще просперира, първо 
ако има хора - жители на общината. без 
пари нищо не става, но ще спомена за 
децентрализацията, която беше срина-
та 2009-2010 г. трябва да се работи в 
сътрудничество със съседни и не тол-
кова съседни общини, тъй като никой 
не дава парите и властта с лека ръка. с 
децентрализация ще има финансов ре-
сурс, но поминък се създава с поглед в 
бъдещето. Жалко е, че над 60% от тези, 
които напускат града, са млади и обра-
зовани хора. трагично ще бъде, ако ня-
маме млади хора, които да припознават 
града и да искат да останат и да рабо-
тят и живеят в него.  А градът е мно-
го хубав. на една крачка ти е детската 
градина, паркът... е, има и ние какво да 
направим за презастрояването, особено 
ако спре принципът “за едни може, за 
други не”. в момента градът е в плачев-
но състояние, разкопан за смяна на тръ-
би от мрежата на вик за чиста и мръсна 
вода. тук роля има и общината. и отно-
во оправданието е: абе, има едни пари, 
ако не ги вземем, ще ги загубим. Добре, 
но по този начин ли? Ако трябва да ре-
зюмирам - очертава се изключително 
интересен, но и много труден мандат. 

n Преодолим ли е този модел 
на феодализация на местно ниво, 
за който говорите и който го има 
в цялата страна? Има ли вече на-
строения сред хората, които въс-
тават срещу този модел?

- Лесно ми е да отговоря за стара 
загора и да кажа - да. но за съседните 
нам общини - по -скоро не. не можем 
да преодолеем различията и това е най-
големият проблем. имаме села, където 
няма улици и номера и когато се нало-
жи да отиде “бърза помощ”, трябва да я 
посрещнеш в центъра на селото... никак 
няма да е лесно оттук нататък в стара за-
гора. общинският съвет ще бъде по-ша-
рен. кметът ще трябва да се съобразява 
с решенията му, но и активно да участва 
в процеса като истински стопанин - про-
блемът, който сега ни липсва.  социална-
та политика в общината трябва да бъде 
прагматична, на професионално ниво. 
на местно ниво политическите партии 
не играят решаваща роля. винаги съм го 
казвал - в общината има една партия и 
това е партията на гражданите. можем 
да правим така, че това, което правим 
днес, да има принадена стойност утре. 

(със съкращения)  

Иван върляков:

Общината 
има бъдеще, 
ако хората в нея 
имат поминък

В момента градът е в плачевно 
състояние, разкопан за смяна на тръби 
от мрежата на ВиК за чиста и мръсна 
вода. Тук роля има и общината. 
И отново оправданието е: абе, има едни 
пари, ако не ги вземем, ще ги загубим. 
Добре, но по този начин ли?

“

Над 60% от напускащите Стара Загора са млади 
и образовани хора, това трябва да се промени, 
казва кандидатът за кмет на града от „БСП за България”
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Победител в седмото 
издание на фестивала за из-
пята поезия “Sofia Singer 

Songwriter Fest 2023” стана 
китаристът на популярната 
група “X-R@y” - николай 

Димитров. той впечатли 
публиката с брилянтна лири-
ка, запомнящи се мелодии, 
фин акомпанимент и уверени 
вокали. николай получи го-
лямата награда - висок клас 
лютиерска китара от фирма 
“кремона”, научи Дума от 
лили Друмева-о`райли.

на второ място журито 
класира холандската изпъл-
нителка нина лин. тя впе-
чатли всички присъстващи 
с красивия си нежен глас 
с голям диапазон и мело-
дичните си песни с кънтри 
насоченост. нина се сдоби 
с награда от студио “рет-
ро” - запис на сингъл. трети 
се класира поетът с китара 
Пламен Димитров, който 
получи силни овации за пе-

сента си “ненужните неща”. 
Пламен беше награден с 
оборудване от музикална 
къща “Фактор”.

Специалната награда от 
бутик-хотел “оборище 63” бе 
връчена на актьора и уличен 
музикант красимир кирчев, 
който разсмя публиката със 
забавни текстове и сценично 
присъствие. За финал всички 
участници се качиха на сце-
ната, за да изпълнят вечната 
песен на група “куин” - “We 
Are The Champions”, в памет 
на Фреди меркюри.

Специален гост на фес-
тивала за “поети с китари” 
беше финансистът от кали-
форния лари Бийл, който 
подпомага проявата още от 
първата й година.

накратко

Вечер, посветена 
на Атанас Звездинов

Съюзът на бъл-
гарските писатели, 
издателство “За-
харий Стоянов” и 
Българският кул-
турен център ор-
ганизират вечер, 
посветена на 80-го-
дишния юбилей на 
Атанас Звездинов, 
на 10 октомври от 18,30 ч. в Бъл-
гарския културен център в София, 
ул. “Веслец” 13. Ще бъдат предста-
вени най-новите книги на известния 
поет и преводач - “Говорят свето-
вете” и “Атанасни басни”.

„Немилосърдната 
красавица” с висока оценка 
от френското кино

Снимка Ergana Films Production

Българският игрален филм “Не-
милосърдната красавица” за три 
месеца фестивален живот има 47 
участия във фестивали по целия 
свят и 40 награди. Филмът е увле-
кателно, емоционално динамично и 
високохудожествено историческо 
кино с множество препратки към 
вечни теми, особено актуални в 
наше време, научи ДУМА от Ergana 
Films Production. Режисьорът Ни-
колай Богомилов споделя: “Филмът 
“La belle dame sans merci” е създаден 
с искрено възхищение и преклонение 
пред великата френска култура и за 
нашия екип е особено ценно, когато 
получаваме разбиране и признание 
от Франция. “Немилосърдната кра-
савица” е искрен и честен разказ за 
цената, която плаща всеки творец 
за своето творчество. За силата да 
запази вяра, чест и достойнство, 
без значение колко голямо е изку-
шението, тласкащо към неморален 
избор.” Филмът пристига скоро по 
кината в България.

„Джобен фест” събира 
артисти от всички изкуства

Покана да се включат в ХХI из-
дание на фестивала за кратки фор-
ми в изкуството “Джобен фест” 
отправя неговият директор Све-
тослав Николов. Форумът се про-
вежда два пъти годишно - пролет и 
есен, и тази година отбелязва еди-
надесетата си годишнина. Есен-
ното издание на “Джобен фест” 
ще се проведе от 3 до 5 ноември в 
“Ателие Пластелин”. За поредна 
година организаторите събират 
артисти от всички сфери на изку-
ството, за да преживеят заедно 
един шеметен уикенд, изпълнен с 
радост и много арт. Желаещите 
да вземат участие трябва да по-
пълнят формуляра, който може 
да се намери онлайн, както и усло-
вията за участие. Допълнителни 
материали трябва да се изпращат 
на имейл pocketfestival@gmail.com. 
Крайният срок е 15 октомври.

Снимка аРХиВ ДУма

През октомври 2023 г. 
започна втората част на ма-
щабната кампания на проду-
центска къща “Бъф пикчърс”, 
наречена “Поезия и кино”. 
инициативата дава възмож-
ност на учители и ученици от 
български училища в малки 
населени места, в които няма 
киносалони, да се насладят на 
филма напълно безплатно и 
да се докоснат до магията на 
ярката звезда на българската 
поезия - Петя Дубарова. 

Благодарение на финансо-
вата подкрепа на нФ “култу-
ра” по програмата “възстано-
вяване и развитие на частни 
културни организации”, бро-
ят на предвидените прожек-
ции е увеличен и през новата 
учебна 2023/2024 г. филмът 
и екипът му ще посетят още 
30 училища в Северозапад-

на България и Софийска об-
ласт, за да запознаят учени-
ците с поезията и живота 
на Петя Дубарова. Първите 
прожекции ще се проведат 
в крупник, Сопот, клисура, 
Дупница, Земен и Брезник, 
научи Дума от продуцента 
на филма николай урумов.

През първата половина от 
кампанията “Поезия и кино” 
са осъществени общо 35 про-
жекции. организаторите на 
пътуващото кино осигуря-
ват цялостното техническо 
оборудване, превръщайки 
класните стаи в емоционал-
но пространство, което за-

владява, изумява и събужда 
любопитство сред ученици-
те, които тепърва имат досег 
до творчеството на голямата 
Петя Дубарова.   

освен да гледат филма 
“Петя на моята Петя”, децата 
имат възможност да се срещ-
нат и да разговарят с актьо-
рите от филма александра 
костова, алена вергова, мар-
тин методиев, албена Пав-
лова, Емил марков, както и с 
режисьора александър косев, 
сценаристката валентина ан-
гелова и продуцента николай 
урумов (“Бъф пикчърс”).

Филмът “Петя на моя-
та Петя” може да се гледа 
в стрийминг платформа-
та HBO MAX, също така в 
Neterra.tv, Gledam.bg и в а1 
видеотека за абонатите на 
а1 Xplore TV.

мария мутафчиева ще отбележи 
и в родния Бургас своя личен юбилей 
и 30 години на професионалната му-
зикална сцена. След изключително 
успешния спектакъл в напълно раз-
продадената зала “България” навръх 
рождения й ден, мери ще представи 
концерта “Продължавай да мечта-
еш” на 12 октомври от 20 ч. в залата 
на културен дом нХк в Бургас. на 
сцената до нея ще бъдат момчетата 
от “мери бойс бенд”, класически 
и рок музиканти, актьори и много 
приятели.

мери споделя: “С Дома на нХк 
са свързани едни от най-хубавите 
ми години в родния Бургас, затова 
много се вълнувам, че именно на 
неговата сцена ще отбележа своя 
юбилей и 30 години професионална 
творческа дейност! Едва на 5 започ-
нах уроци по класически балет, а го-

дина по-късно - по пиано и солфеж. 
и така - години наред, няколко дни 
в седмицата - чак до дълбините на 
тийнейджърството, когато засвирих 
в групата на математическата гим-
назия, а и след това доста от кон-
цертите и фестивалите, на които се 
изявявахме, бяха пак там - в залата 
на Дома на нХк. После бяхме гру-
па на ваня костова, засвирихме по 
клубове в София, създадохме “мери 
бойс бенд”, първите си авторски 
композиции... Записахме толкова 
песни и албуми, изнесохме толкова 
концерти... Животът ми е музика! в 
концерт-спектакъла “Продължавай 
да мечтаеш” ще бъда в компанията 
на верни приятели. очаквам срещата 
ни на 12 октомври в Бургас!”

Проектът се осъществява с фи-
нансовата подкрепа на община 
Бургас.

Започва втората част 
на „Поезия и кино”
Ученици от още 30 училища в страната ще гледат безплатно 
филма „Петя на моята Петя” в своите класни стаи

Мери Мутафчиева с юбилеен концерт в Бургас

Снимка Личен аРХиВ

Николай Димитров грабна голямата награда 
на „Sofia Singer Songwriter Fest 2023”

Снимка “soFia singEr songwritEr FEst 2023”
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отговори на кръстословицата 

от брой 194

Мъж и жена 
разговарят след 

люта кавга:
- Скъпа...

- Кажи бе, 
евтин...

воДоравно:
Парапети. Яворов /Пейо/. Долапи. Липси. 

Тип. Жеравна. Па. Нагар. Лексика. Вар. Рила. Ат-
рато. Марина. Авам. Маса. Атон. Роман. "Лола". 
Исак. Сави /Паоло/. Пилоти. Амини. Истории. 
"Аци". Таланти. Екло. Ем. Ака. Кон. Окене. Реми. 
Нос. Астра. Мента. Кантал. Ратаи. Дали /Сал-
вадор/. Нива. Бурета. Хеп /Роберт/. Дуо. "Пин". 
Нако. "ТА". Естакада. Триор. Флиртове. Ридове. 
Алиев /Илхам/. Нрав. Сов /Сьорин/.

отвЕсно:
Калина Малина. Емануела. Парасол. Ламет 

/Александър/. Осил. Чад. Рало. Акинак. Три. По-
жари. Атина. "Ти". Пате. Пелерина. Ист. "На...". 
Биков /Коста/. Тар. Лати. "Тико". Дунав. Пипала. 
Осло. "Оскар". Ден. Иве. Ана. Рен. Алена. "Тя!". 
Нкав. Каик. Анита. "Ра". Властар. Милост. Актив. 
Бои. Ирмоси. Октан. Орд. РП. "Ка". Мана. Ерлих /
Паул/. Иос. Доспат. Авицена. Ветово. ВИА. Овни. 
Име. Сапарев /Огнян/.
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21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август
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20 февруари - 20 март
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предимно слънчево

Подарете си повече вре-

ме за занимания, които 
ви дават усещането за 
свобода и спокойствие. 

Този вторник съвпада 
със започването на нова 
дейност, която обещава 
успех. 

Човек, който мисли за 
вас, ще направи първата 
крачка. Отношенията ви 
ще се развият добре.

Подкрепете усърдието на 
близък човек да се само
образова, вниманието ви 
ще го направи поборбен.

Прекалената ви заетост 
се отразява неблагопри-

ятно на отношенията в 
семейството.

Няма да ви липсва на-

строение и желание за 
развлечения. Инициирай-

те срещи с приятели. 

Денят е подходящ и за 
възстановяване на пре-

къснати отношения. 
Смирете гордостта си.

Всичко, започнато днес, 
ще бъде успешно. Несго-

дите са преодолими за-

едно с близки хора.

Самотата е лош съвет-

ник  време е да го разбе-

рете. Споделете свобод-

ните часове с приятели.

В личните отношения 
оставете инициативата 
на партньора си, а вие 
бъдете вдъхновители.

Запазете доброто на-

строение и не губете 
време в усилия да убеж-

давате някого в право-

тата си.

Успешно ще разрешите 
въпрос, който ви вълнува 
и за който се подготвя-

те от дълго време.

овеН

05.55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова и 
симеон иванов

09.20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
стефан А. Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за кул-
тура с димитър стоянович

12.00 по света и у нас 
12.25 новини на турски език
12.35 малки истории /п/
13.00 последният печели - забавно 

семейно куиз шоу/п/
14.00 Телепазарен прозорец 
14.15 "вечните тайни" - анимацио-

нен филм 
14.45 "пакостникът чорапчо" - ани-

мационен филм 
15.00 "Анн с двойно "н" 3" - 10-сери-

ен тв филм
16.00 Бързо, лесно, вкусно
16.30 светът и ние 
17.00 местни избори 2023: диспути
18.00 по света и у нас  
18.30 още от деня - коментарно 

предаване
19.00 последният печели - забавно 

семейно куиз шоу
20.00 по света и у нас 
20.30 местни избори 2023
20.50 спортни новини 
21.00 референдум с добрина 

чешмеджиева 
22.00 "любов в окови" - тв филм  

/3 епизод/
23.00 по света и у нас 
23.25 "под прикритие 3" - тв филм 

/12, последен епизод/ (16)
00.25 светът и ние /п/
00.55 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
стефан А. Щерев /п/

02.30 Култура.БГ - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич /п/

03.30 "Анн с двойно "н" 3" - тв филм 
/1 епизод/п/

04.15 домът на вярата: Храм "свето 
преображение Господне", 
град поморие /п/

04.40 Бързо, лесно, вкусно /п/
05.10 по света и у нас /п от 20:00 ч./

06.00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова

09.30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев

12.00 bTV новините - обедна 
емисия

12.30 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу

13.30 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
Билалов /п./

14.30 "скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "почукай на вратата ми" - 
сериал

17.00 bTV новините
17.20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
Билалов

19.00 bTV новините - централна 
емисия

20.00 "Фермата: нишката на жи-
вота" - риалити, с.9

22.00 премиера: "опасно изку-
шение" - сериал, с.6, еп.44

23.00 bTV новините - късна еми-
сия

23.35 "добрият доктор" - сериал, 
с.4, еп.5

00.25 "Като на кино" - предаване 
за кино

00.35 "столичани в повече" - се-
риал, с.10, еп.5

01.40 "марлон" - сериал, с.1, еп.5
02.10 bTV новините /п./
02.50 "преди обед" - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./

04.45 "светът на здравето" - 
здравно предаване с воде-
ща д-р неделя Щонова /п./

05.20 "лице в лице" - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 "Здравей, България" - су-
трешен блок

09.30 "на кафе" - предаване на 
NOVA

12.00 новините на NOVA
12.30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм
13.30 "остани с мен: Безкрай" 

(премиера) - сериал 
15.00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм
16.00 новините на NOVA
16.10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу
17.00 "семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра
18.00 "сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра
19.00 новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 "Алея на славата" (премие-

ра) - сериал, сезон 1
21.00 "игри на волята: България" 

(премиера) - риалити, се-
зон 5

23.00 новините на NOVA
23.30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 12
00.30 "престъпни намерения" - 

сериал, сезон 13
01.20 "пожарникарите от чикаго" 

- сериал, сезон 10
02.00 "дъщерята на посланика" - 

сериен филм
03.40 "Ти разкажи, черно море" - 

сериен филм
05.20 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу /п/

10.00 Академия Здравитал

11.00 EuroTV Shop

11.30 психологически портрет

12.30 EuroTV Shop

13.00 новини

13.15 честно казано

15.15 новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 делници

19.30 новини

20.00 часът на избора

21.00 разследването на валя 

Ахчиева

22.00 денят с веселин дрем-

джиев

23.00 новини

23.30 седмичник с владо Бере-

ану

00.30 вечните песни на България

01.30 EuroTV Shop

03.30 разследването на валя 

Ахчиева

04.30 часът на избора

05.30 светът и всичко в него

06.30 делници

православен календар

св. 26 преподобномъченици били 
изгорени в кула в двора на Зографския 
манастир

император михаил палеолог, за да ук-
репи империята, сключил уния с папата. 
обявилите се против това били преследва-
ни: 26 Зографски подвижници изобличили 
това отстъпление, били изгорени в една кула 
в двора на Зографския манастир в 1284 г.

през 1274 г. византийският император 
михаил палеолог се съгласил на уния с 
рим. Целта на т. нар. лионска уния била 
да получи от Запад помощ срещу арабите. 
през 1278 г. той издал указ унията да се 
въвежда чрез всички насилствени мерки. 
светогорските монаси изпратили послание 
до императора, в което твърдо отстоявали 
невъзможността да приемат унията. 

във византия и св. Гора дошли папски 
пратеници, за да проверят прилагането на 
лионската уния. някои манастири ги приели 
от страх, но други не, и затова пострадали. 
в това число бил и българският Зографски 
манастир. игуменът Тома накарал по-мало-
душните да се скрият някъде по планински-
те пещери. А той с 21 монаси и 4 миряни се 
заключили в манастирската кула.

Кръстоносците подпалили кулата от 
всички страни. Затворените вътре 26 за-
щитници на православието загинали сред 
пламъците. Това се случило на 10 октомври 
1284 г.

през 1873 г., за да не рухне кулата, 
монасите я съборили сами, като издигнали 
на нейно място паметник. осветили го на  
10 октомври.

Житие на св. мъченици евлампий и 
евлампия

през време на жестокото максимиа-
ново гонение на християните живял в град 
никомидия знатен момък на име евлампий. 
Бил пламенен християнин. Заедно с други 
християни той се скрил в пещера. Групата 
го изпратила един ден за хляб. Като вли-
зал в града, той видял залепен на градските 
порти царски указ. Заповядвало се да бъдат 
предавани християните на смърт. евлампий 
гласно изразил учудването си, че сам импе-
раторът опустошава държавата, като изби-
ва най-верните си поданици. Християните 
смятали за свой дълг да се молят за царя, 
безпрекословно да изпълняват всички не-
гови повели, когато те не са противни на 

Христовия закон. някои езичници фанатици 
чули тия думи на евлампий, хванали го и го 
завели при съдията. 

съдията се опитал да увещае евлампий 
да се поклони на боговете. но той му от-
говорил, че няма да го отвърне от неговия 
Христос с лъжливи думи и коварни обеща-
ния. съдията много се разгневил и заповя-
дал на своите хора да го подложат на жес-
токи мъчения.

мъченикът имал сестра, девойка, ко-
ято се наричала евлампия. Като чула, че 
брат й търпи мъчения за Христа и негово-
то спасително дело, бързо се затекла към 
съдилището. приближила се до брат си и 
извикала:

- и аз искам да умра за Бога, и аз съм 
християнка!

по заповед на съдията братът и сестра-
та трябвало да бъдат хвърлени в котел с 
кипящо масло, но Господ го изстудил и мъ-
чениците радостно пеели хвалебни песни 
на Бога. след като се убедил, че не може 
да постигне целта си, съдията ги осъдил. 
Главата на евлампий била отсечена с меч, 
а евлампия предала душата си на Бога, 
преди още палачът да е вдигнал меча си и 
над нея.

Църквата почита на 10 октомври св. 26 прпмчци Зографски. св. мчци евлампий и евлампия. преп. теофил Изповедник 
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София, жк. "дружба" 1,
ул. "илия Бешков" 3а

по Диема спорт
БаскетБол
21.45 Реал Мадрид - Далас Маверикс

по макс спорт 1
тенис
7.30 “Мастърс” в Шанхай

по евроспорт 1
снукъР
9.30 и 14.30 “ухан оупън”

по евроспорт 2
колоезДене
15.00 обиколка на турция (III етап)

глЕдаЙтЕ

XIII кръг
Лудогорец - Пирин 4:0 1:0 Делев 

(6) 2:0 пьотровски (61) 3:0 секо (72) 
4:0 видал (79); Етър - Хебър 2:5 0:1 Г. 
николов (4) 1:1 ив. Димитров (12) 2:1 
Букхолда (34) 2:2 Г. николов (45+1) 2:3 
н. пенев (49) 2:4 Бастунов (53) 2:5 ма-
зан (70), Чк: Г. николов (Х-77); ЦСкА 
1948 - Ботев Пд 1:0 Чочев (86).

 1. локо пд 13 9 3 1 27:12 30 
 2. Черно море 13 8 5 0 23:10 29 
 3. ЦСка 12 7 4 1 17:7 25 
 4. лудогорец 11 7 2 2 30:8 23
 5. левски 12 7 2 3 21:9 23 
 6. Арда 11 7 1 3 21:8 22 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
 7. цСКА 1948 11 6 3 2 13:7 21 
 8. Крумовград 13 5 2 6 13:18 17 
 9. Хебър 13 4 4 5 15:15 16 
 10. Берое 13 4 2 7 11:20 14
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
11. локо Сф 13 4 1 8 10:23 13 
12. Ботев Пд 13 3 3 7 15:18 12 
13. Пирин 13 3 2 8 7:19 11 
14. Ботев Вр 13 3 1 9 6:22 10 
15. Славия 12 2 2 8 7:23 8
16. Етър 12 1 1 10 9:26 4

XIV кръг: 21.10, събота: Ботев вр 
- Ботев пд; Локо сф - ЦскА 1948; Локо 
пд - Берое; Левски - Черно море; пи-
рин - ЦскА; Арда - Лудогорец; Хебър 
- славия; крумовград - Етър. 

БФс ще обяви програмата на кръ-
га по дни и часове. 

XIII кръг
Струмска слава - Марица 1:0 

Дилчовски (86); Черноморец Бч - Бе-
ласица 1:3 0:2 З. Динев (26 и 43) 0:3 
вангелов (45+1) 1:3 Бузон (81); Спар-
так Пл- Янтра 0:1 василев (14); днес, 
17.30: монтана - спартак вн.

рЕзултати

Лудогорец победи лесно 
с 4:0 у дома пирин в по-
следния мач от 13-ия кръг в 
Efbet Лига.

“орлите” се постараха да 
измият срама от най-тежка-
та загуба в историята си. в 
четвъртък те паднаха с 1:7 
от датския нордшеланд в 
Лигата на конференциите.

на “Хювефарма Арена” 
спас Делев (6) откри след 
пас на рик Джонатан. в 19-
ата мин. клод Гонсалвеш 
беше изнесен на носилка 
заради контузия, а 2 минути 
след това на негово място 
влезе педро нареси.

в 30-ата мин. вратарят 
на гостите марио кирев на-
прави 2 спасявания в рам-
ките на секунди. той отрази 
удар от дистанция на Аслак 
фон витри, а след това се 
изправи бързо и спаси до-
бавката отблизо на Якуб 
пьотровски. вратарят на 
домакините симон слуга 
(33) също се отличи с добро 
спасяване на удар с глава на 
Аймен суда.

тъкмо преди паузата 
Фон витри шутира встрани 
от вратата на пирин.

след нея Якуб пьотров-
ски (61) удвои също с глава. 
след разбъркване в наказа-
телното поле руан секо (65) 
прати топката във вратата 
на пирин. след дълго пре-
разглеждане на ситуацията 
от вАр, продължило око-
ло 10 минути, попадението 
беше зачетено, защото пад-
налият на тревата мартин 
Бачев от гостите покривал 

засадата. кайо видал (79) 
вкара за крайното 4:0 с тех-
ничен удар след пас на рик 
Джонатан.

“не мога да бъда дово-
лен. второто полувреме 
беше по-добро за нас. преди 
почивката пак имахме си-
туации за гол, но не ги ре-
ализирахме. Хората, които 
влязоха от пейката, внесоха 
свежест. не мога да искам 
повече от този мач. най-ред-
ното беше да подадем остав-

ка. това е въпрос на морал. 
Аз съм професионалист. 
най-важното сега е да се 
възстановим психически”, 
коментира треньорът на до-
макините ивайло петев.

очаква се днес собстве-
ниците на клуба кирил и 
Георги Домусчиеви и да 
вземат решение по подаде-
ните оставки от ръковод-
ството и щаба.

тимът се изкачи четвър-
ти с 23 т. и 2 мача по-малко.

“Заслужена победа за 
Лудогорец. имаше ситуа-
ции, които можеше да изи-
граем доста по-добре. може 
би бяхме малко притеснени 
и допуснахме изключител-
но много грешки. трябва 
да ги анализираме и да на-
мерим себе си. искаме да 
печелим точки, този мач не 
трябва да ни разколебава. 
очаква ни тежка серия от 
мачове”, заяви наставникът 
на пирин иво тренчев.

Юношите от Разград отпаднаха от Младежката ШЛ

Снимка cska1948.bg

ивайло Чочев (вдясно) шутира  
в мача на Цска 1948 с Ботев Пд, 
който “червените” спечелиха  
с 1:0. именно националът вкара 
единствения гол в Бистрица,  
като беше точен в 86-ата минута 

отборът на Лудогорец до 18 години 
отпадна от младежката Шампионска 
лига. в плейофите тимът от разград за-
губи с 0:2 у дома срещу Динамо минск 
и с общ резултат 1:2 приключи участи-
ето си в турнира.

трофим мелниченко (12) откри 
за гостите и изравни общия резултат. 
максим Будзко (67) от дузпа реализи-
ра втория гол

Червен картон получи иля казаков 
от Динамо в 86-ата минута, но Лудо-

горец не успя да се възползва от чис-
леното си превъзходство на терена и 
приключи участието си в турнира.

и двата мача се играха в разград за-
ради забрана на УЕФА за провеждане 
на двубои в Беларус.

Лудогорец срази Пирин
в опит да измие срама
„Орлите от Разград” вкараха само 4 на „орлетата” от Благоевград

Снимка ludogorets.com 

спас Делев се опитва да отнеме топката от аюб абу от Пирин  
за победата на лудогорец, за която националът откри
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Григор Димитров се кла-
сира за IV кръг на турнира по 
тенис от сериите “мастърс” в 
Шанхай ($8,8 млн.). Поставе-
ният под №18 българин ели-
минира 13-ия в схемата карен 
Хачанов със 7:6 (6), 6:4 след 
почти два часа игра.

С успеха 32-годишният 
хасковлия заработи $96 955 

и 90 точки за световната ран-
глиста, в която заема 19-ото 
място, а за място на четвърт-
финалите очаква победителя 
от мача между водача в схе-
мата карлос Алкарас (исп) и 
Даниел Евънс (вбр).

в двубоя срещу Хачанов 
българинът пласира 10 аса и 
не допусна пробив, като загу-

би само 7 от 47 разиграни точ-
ки при вкаран първи сервис. 
той завърши с 31 печеливши 
удара срещу 20 на съперника, 
което му помогна да спечели.

Двубоят беше прекъснат 
заради дъжд в началото на та-
брейка на първия сет, който в 
последствие Димитров взе с 
8:6 точки, а във втората част 

хасковлията реализира един-
ствен брейк в петия гейм, 
след което запази предим-
ството си.

“Сервисът ми помогна, 
особено в последните геймо-
ве. това ми даваше възмож-
ност да развивам добре играта 
си с точните удари. Щастлив 
съм, че направих правилните 

избори. в тайбрека всичко 
беше възможно и се радвам, 
че ще спечелих. опитвам се 
да бъда най-добрата версия на 
себе си, да използвам опита и 
възможностите си, за да пе-
челя мачове, а това е важно, 
за да се задържа по-високо в 
световната ранглиста”, ко-
ментира Димитров.

Българинът стигна IV кръг 
на „Мастърс”-а в Шанхай

СниМка: tennIskafe.com

Григор Димитров поздравява публиката, след като се класира за IV кръг в Шанхай

Александър везенков направи впечатляващ не-
официален дебют с екипа на Сакраменто кингс в 
нБА. “кралете” загубиха първия си предсезонен 
мач от торонто раптърс с 99:112 (35:35, 20:34, 19:26, 
25:17). най-добрият български баскетболист влезе 
в игра за първи път в средата на третата четвърт, се 
превърна в топреализатор с 12 точки за 11 минути 
на терена, добавяйки 2 борби и 1 асистенция при 
4/7 стрелба от игра, включително 2/4 от тройката.

По 11 т. за кингс добавиха Харисън Барнс и 
кийгън мъри, а Домантас Сабонис се отчете със  
7 т., 6 борби и 6 асистенции. За торонто най-резул-
татен бе Гари трент-младши с 22 т.

Сакраменто ще изиграе общо пет контроли 
преди началото на сезона в нБА, като в следва-
щата e срещу Лос Анджелис Лейкърс и ЛеБрон 
Джеймс в четвъртък.

“винаги е различно, когато играеш, а не гле-
даш по телевизията. това беше първият ни мач 
от подготовката, все още се опитваме да съберем 
всички парчета заедно и да опитваме да играем до-
бре. очевидно, резултатът не беше най-добрият, но 
продължаваме да вярваме в процеса и в трениров-

ките. трябва да подобрим много неща, за да бъдем 
готови за първия ни официален мач за сезона”, каза 
Спортист №1 на България.

трикратните европейски шампионки Стефани и 
Габриела Стоеви спечелиха титлата на двойки жени 
на турнира по бадминтон от сериите “Чалъндж” в 
Глазгоу, Шотландия, с награден фонд $15 000, кой-
то е част от олимпийските квалификации за игрите 
в Париж 2024.

Българките, които бяха под №1 в схемата, по-
стигнаха четири поредни успеха по пътя си до злат-
ните отличия. на финала сестрите направиха обрат 
и победиха японките майко кавадзое и Харуна ко-
ниши с 19:21, 21:11, 21:12 за 63 минути.

в първия гейм японките поведоха с 18:12, но 
Стефани и Габриела Стоева намалиха пасива си на 

19:20, но с още едно спечелено разиграване съпер-
ничките им поведоха в резултата. в следващите две 
части обаче българките доминираха. във втория 
гейм те поведоха с 14:4 и изравниха частите след 
21:11, а в третата част след 14:12 направиха серия 
от 7:0 и стигнаха до крайния успех.

“много сме щастливи от победата, защото има-
хме труден период. Да сме шампионки на този тур-
нир е наистина страхотно. Доволни сме също, че 
изиграхме добър мач и показахме добро ниво тук”, 
каза Стефани Стоева след финала. в Глазгоу сес-
трите са водени от старши треньора на национал-
ния отбор на България Петя неделчева-Хранова.

трикратният световен шампион макс верстaпен 
(нид) продължава доминацията си във Формула 1, 
след като спечели Гран при на катар и записа 14-и ус-
пех за сезона. Пилотът на ред Бул, който си осигури 
титлата след успеха в спринтовото състезание в събо-
та, стартира от първа позиция, водеше от началото до 
края на надпреварата и финишира за 1:27:39.168 часа. 
втори на 4,833 секунди се нареди австралийският но-
вобранец оскар Пиастри, победител в спринта от 19 
обиколки, а съотборникът му от макларън Ландо но-
рис остана трети на 5,969 сек.

надпреварата беше изпълнена със спирания в бо-
кса и наказания за множество нарушения на ограниче-
нията на пистата.

Победата от полпозишън под прожекторите на 
“Лусаил” беше 14-а от 17 състезания и 49-а в карие-
рата на 26-годишния пилот на ред Бул. така “лалето” 
се доближи на един успех от собствения си рекорд за 
най-много победи в една кампания.

С 49 успеха той също има шанс да стане трети за 
всички времена, ако спечели всички останали състе-
зания, изпреварвайки Ален Прост (51) и Себастиан 
Фетел (53).

в генералното класиране нидерландецът води с 433 
точки, втори е съотборникът му Серхио Перес (мекс) - 
224, пред Люис Хамилтън (вбр, мерцедес) - 194 и др.

“мисля, че първият спринт направи състезанието. 
След него просто контролирах темпото си и се грижех 
гумите ми винаги да са в добър работен прозорец. Пило-
тите на макларън бяха много бързи. определено състе-
занието беше трудно. определено е в топ 5 на най-труд-
ните състезания, в които съм участвал”, каза верстапен.

Следващият старт е в САЩ на 22 октомври.

кевин Пенев спечели квота 
за олимпийските игри в Париж 
2024. Българинът намери място 
сред най-добрите, след като дос-
тигна до финала на прескок на 
Световното първенство по спорт-
на гимнастика в Антверпен.

Пенев завърши на осмо мяс-
то в битката за разпределението 
на медалите. той изпълни добре 
и двата си скока, като получи 
оценки 14,166 т. за първия опит и 
14,200 за втория.

титлата заслужи Джейк Джар-
ман (вбр) с 15,050 т. той е евро-
пейски шампион на този уред от 
мюнхен 2022 и сребърен меда-
лист от Анталия 2023. втори и 
трети се наредиха съответно кои 
Йънг (САЩ, 14,849 т.) и назар 
Чепурни (Укр, 14,766).

Защитаващият титлата си и 
бронзов медалист от олимпиа-
дата в токио 2020 Артур Давтян 
(Арм) допусна грешка и остана 
шести с 14,549 т.

кевин, който е син на мари-
ан Пенев и брат на Еди Пенев и 
живее и тренира в САЩ, спечели 
общо 16-ата квота за България за 
XXXIII летни игри.

Гимнастиката е осмият раз-
личен спорт, в който страната ни 
ще има представител във френс-
ката столица, след плуването (4 
квоти/2-ма състезатели), бокса 
(3), художествената гимнастика 
(3/7), стрелбата (2), кану-каяка 
(1), гребането (1) и борбата (1).

Сестри Стоеви с титла в Глазгоу

СниМка БТа

Александър Везенков атакува коша  
на Торонто в първи си мач за Сакраменто,  
в който българинът събра погледите

Везенков с впечатляващ дебют за Сакраменто

СниМка БТа

Шампионът Макс Верстапен се радва  
като победител и в Гран при на Катар

Верстапен с 14-ти успех 
във Формула 1

Кевин Пенев с олимпийска квота 

Гришо победи 
и Хачанов


